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Spoštovane, spoštovani, 

verjetno ga ni, ki ni slišal zgodbe o bogatinu in ubogem 
stradajočem Lazarju. V njej je prikazana velika statusna 
razlika in odnos do človeka, ki se kljub mnogim 
»pravičnikom«, tudi v moderni dobi, še povečuje. Naša 
notranjost, srce ve že v samem izvoru, kaj je prav in kaj ni. 
Slehernemu zavest kliče po dobrodelnosti, prostovoljstvu in 
pomoči ubogim. Ne samo v tretjem svetu, kjer vsak dan več 
deset tisoč otrok umre od lakote, tudi pri nas je 270.000 ljudi 
pod pragom revščine in kličejo po pomoči.
Prostovoljstvo, dobrodelnost v našem širšem prostoru 
dopolnjujeta socialno mrežo in skrb za sočloveka. Odsev 
tega je kvaliteta življenja mnogih, ki bi bili brez pomoči v 
še večjih stiskah. Veliko govorimo o nepravično razdeljenih 
materialnih dobrinah, ki nas ločijo na bogate in revne. 
Mnogi posamezniki in nevladne organizacije opozarjajo na 
potrebno pomoč nemočnim in ubogim. Zbiranje materialnih 
dobrin in naša visoka zavest pomagati se vedno izkažeta 
za uspešno. Žal je tudi med njimi mnogo »lumparije«, kar 
jemlje verodostojnost pošteno in pravično naravnanim. Vesel 
sem, da je v naši občini zelo močno zastopana karitativna 
dejavnost, delo prek Rdečega križa, medgeneracijska 
pomoč in skrb starejših za starejše. Imamo društva z zelo 
močnim nabojem medsebojne podpore med odvisniki, ki 
s svojo lastno prehojeno trnovo potjo in spoznanji bodrijo 
svoje člane in tudi ne-člane, da stopajo za njimi ter se 
razbremenjujejo zasvojenosti. Ravno tu se kaže, kako 
pomembno za uspeh je prostovoljstvo. Bolni, invalidi v 
društvih organizirajo in prek predavanj stroke ter aktivnega 
življenja iščejo načine, kako lahko lajšajo svoje tegobe in 
si dajejo novih moči. Naši gasilci so univerzalci za vse - 
kot tavžentroža. Prostovoljstvo in dobrodelnost sta način 
življenja, bogatita naše osebno življenje in mu dajeta smisel.
Kje je vzrok? Denar, bogastvo, revščina, vse to je energija. 
Energija je neuničljiva po fiziki, se pa spreminja z vplivom 
znanja, delom, vojno, protesti. Dobronamerno daje dobro, 
slabo daje slabo. Srečko Šorli je zapisal: »Fizikalna 
ekonomija potrebuje človeka, ki je presegel egoizem, 
poglobil zavest in spoznal njegovo neločljivo povezanost 
s sočlovekom, naravo in vesoljem.« Prostovoljstvo, 
dobrodelnost sta prvi osebni korak osvoboditve bremen 
preteklosti na poti k miru in večni svetlobi.

Z vami na poti župan Berto Menard
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virusnih obolenjih tako rekoč dobesedno, 
saj lahko z dlanjo prenašamo ali pa zajezi-
mo njihovo širjenje. 

V naslednjih mesecih ima sleherni občan 
nalogo, da razmišlja o pripravljenosti na 
krizne dogodke, preudarno skrbi za lastno 
varnost, varnost soseske in s tem za var-
nost celotne občine. Župan je večkrat napi-
sal oz. zaključil svoje razmišljanje s frazo 
»skupaj zmoremo«, ki še kako drži, saj ni 
vlade, službe za zaščito, reševanje in po-
moč, civilne zaščite, ki bi lahko popravili 
nepripravljenost prebivalstva kot celote. 
Omejevalni ukrepi ne bodo več potrebni, 
če bomo premogli dovolj zdrave pameti. 
To ni nikakršna umetnost, saj to zmoremo 
in zato smo tudi prebrodili to krizo, malo 
pod prisilo, malo po robu, pa vendarle.

 Vsak pri sebi se moramo od časa do časa 
vprašati, kaj lahko storimo za skupno var-
nost in skupno blaginjo. Velja torej po-
vabilo k skupnemu ustvarjanju zdravega 
in prijetnega bivalnega okolja in družbe. 
Ostanite zvesti sebi in spodbujajte bližnje, 
da bodo tudi oni spodbujali naprej in zajeli 
čim širši krog prebivalcev.

 Damjan Barut
nam. poveljnika Civilne zaščite

IZ OBČINSKE HIŠE

PREVENTIVNO IN PREUDARNO, 
DA NAS NIČ NE BO PRESENETILO!

Spoštovani občanke in občani, 
dragi prijatelji!

Pred nami je čas po korona ukrepih, čas, 
ko se življenje vrača v bolj ali manj usta-
ljene tirnice. Zagotovo nič ne bo tako, kot 
je bilo prej. Bilo je dokaj nepričakovano, 
veliko je bilo odrekanj osnovnih svobo-
ščin, ki ustvarjajo skupnost oz. njen vsak-
dan. Nismo se smeli družiti s prijatelji, 
nismo se smeli ukvarjati s športom, zamr-
znjena je bila osnovna komponenta izraža-
nja in tvorjenja naroda – kultura. Čaka nas 
še bridka izkušnja gospodarskega padca, 
vendar delovno ljudstvo nikoli ne obupa. 
Upamo tudi, da se bomo iz te izkušnje kaj 
naučili, jo spravili v podzavest ter tako na-
redili nekaj več zase, za skupnost in narod.
 A ob tem se moramo vprašati, ali smo se 
iz preteklih izkušenj kaj naučili? Smo bolj 
pripravljeni na krizne in podobne dogod-
ke? Smo bolj odporni? 

Nekaj podobnega smo se nadejali po kata-
strofalnemu žledu leta 2014. Nekaj let po-
zneje smo doživeli ne tako hud vetrolom, 
pa ni bilo opaziti spremembe v obnašanju 
oz. v samozaščitniški drži. V strokovnih 
krogih zaščite in reševanja smo pripravili 
kar nekaj člankov o tem, kako naj bi se v 
bodoče skušali sami organizirati. Globalno 
spreminjanje podnebja je dejstvo, ki se mu 
bo hočeš nočeš treba prilagoditi v vsakda-
njem življenju, še posebno takrat, ko bo 
naravna nesreča ali antropogeno generira-
na kriza zahtevala odziv od nas vseh.

V strokovnih krogih sistema varstva pred 
naravnimi in drugimi nesrečami ter v Civil-
ni zaščiti že nekaj let ugotavljamo, da nas 
tempo življenja in novodobna kultura ob-
našanja silita, da ne razmišljamo vnaprej, 
ne znamo več predvidevati dogajanja, 
živimo z danes na jutri. Dokaz tej trditvi 
je tudi množično, manično nakupovanje 
zalog hrane pred pričetkom epidemije, kot 
bi se morali kar iznenada soočiti s koncem 
sveta. Šlo je za samoohranitveni nagon in 
neupravičeno paničarjenje. Kljub načinu 
življenja »just in time« bi bilo pametno, 
da ima vsako gospodinjstvo zalogo živil 
daljšega roka trajanja vsaj za mesec dni. V 

starih Logaških novicah lahko v katerem 
izmed takratnih člankov zasledite geslo 
»Nič nas ne sme presenetiti«, v njih pa je 
tudi dokaj razumljivo napisano, kako malo 
je treba, da se pripravimo prav na vsako 
neugodno ali če že hočemo, krizno situa-
cijo. Ampak življenje je tako, da čas zaceli 
rane, v tem kontekstu pa izbriše spomin, 
saj so naši možgani programirani tako, da 
gredo hude in slabe izkušnje hitro v poza-
bo - kot nekakšen obrambni mehanizem, ki 
nas venomer vrača v cono udobja.

Tako kot strokovnjaki in znanstveniki ugo-
tavljamo, da smo še kar nepripravljeni na 
krizne situacije in se bo zgodovina v pri-
hodnje najbrž ponovila.

Po preklicu epidemije prehajamo v ob-
dobje, ko naj bi se naš vsakdan povrnil v 
prejšnje stanje. Lahko to res pričakujemo? 
Nikakor, saj določeni varnostni ali previ-
dnostni ukrepi še veljajo in bodo še kar 
nekaj časa. Zakaj? Ker je treba preprečiti 
ponovno nenadzorovano širjenje virusa. 
Mnogi se bojijo razposajenih poletnih dni 
in popolnega popuščanja previdnosti, kajti 
virusi so med nami, so bili pred nami in 
bodo najbrž še za nami, od nas samih pa je 
odvisen odziv nanje. 

Rešitve za krizne situacije so na dlani. Pri 
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IZ OBČINSKE HIŠE

DO NOVIH ŠOLSKIH PROSTOROV NA OŠ 8 
TALCEV LOGATEC ŠE V LETOŠNJEM LETU

Občina Logatec je v maju 2020 
s podjetjem LESNINA MG 
OPREMA, podjetje za inženi-

ring, d. d., Ljubljana, podpisala Grad-
beno pogodbo za izdelavo projektne 
dokumentacije in GOI del za izvedbo 
prizidka OŠ 8 talcev Logatec (SKLOP 
1) ter Pogodbo za dobavo in montažo 
opreme kuhinje v OŠ 8 talcev Logatec 
(SKLOP 2).
 
Zaradi hude prostorske stiske na OŠ 8 tal-
cev Logatec sta Občina Logatec in ome-
njena osnovna šola več let iskali različne 
rešitve nadgradnje obstoječe šole. Po več 
različnih predlogih širitve šole je bil na 
podlagi skupnih dogovorov in usklajevanj 
izdelan projekt prizidave, nadzidave in re-
konstrukcije OŠ 8 talcev Logatec. Načrte 
za širitev šole je izdelalo projektantsko 
podjetje Esplanada d.o.o. iz Šentruperta, 
na podlagi projekta pa je bilo nato v maju 
2020 pridobljeno gradbeno dovoljenje. 

Uvedba v delo izbranega izvajalca LESNI-
NA MG OPREMA, podjetje za inženiring, 
d. d., Ljubljana, je potekala 27. 5. 2020, 
nato pa je v juniju pričel z zavarovanjem 
gradbišča in začetkom gradbenih del. V 
grobem bodo dela izbranega izvajalca ob-
segala prestavitev infrastrukturnih vodov 
in obstoječe kolesarnice, prizidavo, nadzi-
davo in rekonstrukcijo šole, obnovo kuhi-
nje z jedilnico in postavitev dvigala. 

Ker šola v času šolskega leta pripravi veli-
ko obrokov za skoraj vse svoje učence, bo 
prenova kuhinje z jedilnico zaključena v 
avgustu. Ostala dela se bodo zaključevala 
postopno, zaključek vseh pa bo predvido-
ma v oktobru 2020.

S podpisom pogodbe Občine Logatec z 
izbranim izvajalcem bo OŠ 8 talcev Lo-
gatec po zaključku gradnje pridobila nov 
vetrolov z dvigalom, tri učilnice, sedem 
kabinetov, garderobo in sanitarije za uči-

telje, sanitarije za  učence, večjo zbornico 
in večjo kuhinjo, prenovljeno jedilnico ter 
dve manjši prenovljeni garderobi pri telo-
vadnici. 

Z izvedbo investicije širitve OŠ 8 talcev 
Logatec bo tako največja logaška šola pos-
tala učencem in zaposlenim bolj uporab-
na in z več prostori, ki jih trenutno nujno 
potrebuje. 

Občinska uprava Občine Logatec
Foto: Občinska uprava Občine Logatec

RAZŠIRITEV POKOPALIŠČ V DOLENJEM IN GORENJEM LOGATCU

Zaradi velikega pomanjkanja 
grobnih polj na pokopališčih v 
Dolenjem in Gorenjem Logatcu 

se je že v lanskem letu pričela gradnja 
oziroma širitev obeh pokopališč. 
 
S postopkov javnega naročila je bilo za 
izvedbo del širitve pokopališča v Dole-
njem Logatcu izbrano podjetje Hren in-

ženiring d.o.o. iz Grosuplja, v Gorenjem 
Logatcu pa podjetje Euro grad d.o.o. iz 
Ljubljane. 

Z obema investicijama širitve obstoječih 
pokopališč bo Občina Logatec zagotovila 
dodatne prostore žarnih in klasičnih gro-
bov. Na obeh pokopališčih sta zgrajena 
tudi nova zidova z žarnimi nišami. Med 
posameznimi grobnimi polji so urejene 
tlakovane poti, celotni pokopališči pa sta 
tudi premišljeno ozelenjeni z različnimi 
zasaditvami. Na obeh je urejena tudi po-
vezava starega dela pokopališč z novim 
delom, nova dela pokopališč pa sta ustre-
zno zavarovana z varovalnimi ograjami. 
V Dolenjem Logatcu se z gradnjo širitve 
pokopališča pridobi tudi urejena parkirna 
mesta, nadkrit prostor za kolesa ter nov 
prostor za raztros pokojnikov.

Po izgradnji novega dela pokopališč v 
Dolenjem in Gorenjem Logatcu se bo iz-

boljšal zunanji videz pokopališč in bližnje 
okolice.
Zaradi ''višje sile'' v zadnjih mesecih so 
se dela na gradbiščih začasno ustavila ali 
upočasnila, rok dokončanja oziroma za-
ključka pa se je temu primerno podaljšal. 
Kljub težavam z dobavo določenih materi-
alov se dela zaključujejo še v tem mesecu.

Občinska uprava Občine Logatec
Foto: Občinska uprava Občine Logatec
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IZ OBČINSKE HIŠE

IZGRADNJA HODNIKA ZA PEŠCE OB GLAVNI 
CESTI G2-102/1461 LOGATEC (MARTINJ HRIB)

Občina Logatec ima odobrena 
evropska sredstva v okviru Ope-
rativnega programa za izvajanje 

evropske kohezijske politike v obdobju 
2014 - 2020, prednostne osi št. 4: »Traj-
nostna raba in proizvodnja energije in 
pametna omrežja«, prednostne nalož-
be št. 4.4. »Spodbujanje nizkoogljičnih 
strategij za vse vrste območij, zlasti za 
urbana območja, vključno s spodbuja-

njem trajnostne multimodularne urba-
ne mobilnosti in ustreznimi omilitveni-
mi prilagoditvenimi ukrepi«, v okviru 
specifičnega cilja: »Razvoj urbane mo-
bilnosti za izboljšanje kakovosti zraka 
v mestih« v višini 156.147,99 EUR za 
izvedbo investicije izgradnja hodnika za 
pešce ob glavni cesti G2-102/1461 Loga-
tec (Martinj Hrib).  
 
Namen investicije je zagotoviti var-
nost najranljivejših skupin udeležencev 
(pešcev) v prometu z izgradnjo hodnika 
za pešce ob glavni cesti G2-102/1461 Lo-
gatec (Martinj Hrib). Investicija bo omo-
gočila izboljšanje prometnih in varnostnih 
razmer na tem odseku, hkrati pa se bo iz-
boljšala tudi urejenost območja. Splošni 
cilji izvedbe investicije izgradnja hodnika 
za pešce ob glavni cesti G2-102/1461 Lo-

OBČINSKA INŠPEKCIJA IN KOMUNALNO PODJETJE LOGATEC BOSTA 
PREVERJALA, ALI PRAVILNO LOČUJEMO KOMUNALNE ODPADKE
Občani Logatca že leta pridno ločujemo in zbiramo komunalne 
odpadke. Zaposleni v Komunalnem podjetju Logatec in vzgojno-
-izobraževalnih ustanovah se trudijo, da posameznikom predsta-
vijo pravilen način ločevanja odpadkov ter pozitivne posledice 
le-tega. Sistem zbiranja odpadkov je pri nas urejen na način »od 
vrat do vrat«. To pomeni, da ima vsako gospodinjstvo dodeljene 
zabojnike za embalažo in mešane komunalne odpadke, Komunal-
no podjetje Logatec pa jih na dan odvoza prevzame na vašem naj-
bližjem odjemnem mestu. Ampak ali ste prepričani, da pravilno 
ločujete? Nepravilno ločevanje odpadkov je namreč sankcionira-

no z globo 170 eurov. 
V ta namen vas obveščamo, da bo Občinska inšpekcija Občine 
Logatec skupaj z JP Komunalnim podjetjem Logatec d.o.o. v pri-
hajajočih mesecih (na dan odvoza posameznih vrst odpadkov) 
izvedla več akcij pregledovanja vsebine posod z oddanimi komu-
nalnimi odpadki in preverila vaše pravilno ločevanje.
Stopimo skupaj in s pravilnim ločevanjem komunalnih odpadkov 
poskrbimo za naše okolje.

JP Komunalno podjetje Logatec d.o.o.
 in Občinska inšpekcija Občine Logatec
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GINEX International d.o.o.

Glavna cesta G2-102/1461 Logatec - (Martinj hrib) do IOC
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gatec (Martinj Hrib) so: zmanjšati ogrože-
nost pešcev, izboljšati prometne in varno-
stne razmere, povečati kakovost življenja 
prebivalcev ter omogočiti nadaljnji razvoj 
območja predmetne investicije. Operativ-
ni cilji investicije so: izgradnja hodnika za 
pešce oz. pločnika v dolžini 655 m in širi-
ne 1,60 m, ureditev odvodnjavanja vozišča 
ter izgradnja javne razsvetljave. 

Investicija izgradnja hodnika za pešce ob 
glavni cesti G2-102/1461 Logatec (Mar-
tinj Hrib) bo izvedena v okviru širše inve-
sticije, in sicer: ureditev ceste, izgradnja 
hodnika za pešce in krožnega križišča na 
G2-102/1461 Logatec - priključek Logatec 
med 0,850 do km 1,587, ki jo vodi Direk-
cija RS za infrastrukturo. Le-ta je skupaj 
z Občino Logatec v aprilu 2020 popisala 
pogodbo za izvedbo investicije s pod-
jetjem KPL d. o. o., Tbilisijska ulica 61, 
1000 Ljubljana v višini 855.173,12 EUR 
z vključenim DDV. Prva etapa investicije, 
ki zajema izgradnjo hodnika za pešce ob 
glavni cesti G2-102/1461 od km 0+960 do 
km 1+630 m naj bi bila končana do 30. 9. 
2020, rok dokončanja vseh del pa je 30. 8. 
2021.

Občinska uprava

OBČINA 
LOGATEC
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SKLADIŠČE CZ NA PAVŠIČEVI V MNOGIH FUNKCIJAH

Skladišče Civilne zaščite na Pavšičevi 
ulici v Logatcu je bilo leta 2019 in 2020 
popolnoma prenovljeno za uporabo zašči-
te, reševanja in pomoči Občine Logatec. 
Leta je veljalo za nekakšno zaklonišče, v 
bistvu je bilo prvotno tudi grajeno, da bo 
zagotavljalo ukrep zaklanjanja za okoliške 
občane, vendar nikoli ni bilo dokončano 
in s tem tudi ne vpisano v državni razvid 
zaklonišč osnovne zaščite. 

To je omogočilo preureditev objekta v 
dvonamenski prostor, in sicer skladišče/
zaklonilnik, kar pomeni, da ima poleg 
funkcije centralnega občinskega skladišča 
CZ tudi in še vedno funkcijo, ki omogo-
ča izvedbo ukrepa zaklanjanja v primeru 
vojne ali klasičnega zračnega napada oz. 
terorističnega napada s klasičnimi sredstvi. 
Po domače povedano: bližnji občani v pri-

meru vojnih razmer lahko še vedno dobijo 
zatočišče v tem objektu. Sam objekt ima 
približno 450 m2 uporabne talne površine. 
V objektu so tako trajni ali začasni prostor 
za izvajanje skladiščenja opreme našla na-
slednja društva oz. operativne enote znot-
raj društvenih sestavov: PGD Dolnji Lo-
gatec, skavti stega Zvedavi polh Logatec, 
reševalna enota potapljaškega društva Lo-
gatec, enota reševalnih psov Športno-kino-
loškega društva Logatec, trajno uporabo, 
ki obsega tudi garderobe ter kemične sani-
tarije, pa so pridobili: oddelek za tehnično 
reševanje Civilne zaščite (TRE), enota za 
zveze Civilne zaščite, služba logistike in 
podpore – intendantska ekipa Civilne zaš-
čite. V skladišču je velika večina zaščitno-
-reševalne opreme omenjenih enot (gasilci 
imajo znotraj objekta določeno opremo, ki 
se bo hranila do izgradnje novega gasilske-

ga doma v Logatcu). V skladišču so parki-
rana tudi določena vozila občinske civilne 
zaščite. V objektu je tudi regalno skladi-
šče zaščitno-reševalne ter osebno-zaščitne 
opreme za pripadnike Civilne zaščite ter v 
določenih primerih tudi za osebno zaščito 
občanov. 

Skladišče je 24/7 tehnično varovano z 
alarmnimi napravami, ki so neposredno 
povezane z varnostno službo. Vhod in not-
ranjost so po izvedbi dežurstev v času CO-
VID-19 dodatno in prostovoljno uredili vsi 
uporabniki skladišča. Prenovljen je vhod, 
in sicer v razpoznavnih mednarodnih bar-
vah Civilne zaščite. V naslednjih dneh je 
načrtovano olepšanje zunanje stene, ki 
gleda proti blokom, saj želimo, da ima vse 
skupaj tudi lično zunanjo podobo.

Damjan Barut, 
nam. poveljnika CZ Občine Logatec

MINISTER VRTOVEC V LOGATCU ZAGOTOVIL OBNOVO ŽELEZNIŠKE 
POSTAJE IN CESTNO POVEZAVO IZ KALC NA AVTOCESTO

Minister za infrastrukturo Jernej Vrtovec, ki se je s so-
delavci na obisku naše regije sredi maja mudil tudi 
v Logatcu, je med drugim poudaril, da ima vlada 

posluh za ureditev infrastrukture, tudi na Logaškem. Dodal 
je, da ima ministrstvo na voljo 600 tisoč evrov za infrastruk-
turne investicije, gradnja nekaterih pa se še ne more začeti, 
ker jo blokirajo okoljevarstveniki. »To je hujši problem kot 
denar,« je dejal infrastrukturni minister. 

Po ministrovih besedah je investicijski tok zelo pomemben, ker 
ima velike multiplikativne učinke, vlada pa je, kot pravi, pri izva-
janju učinkovita. Župan Menard je med nujnimi projekti izposta-
vil povezovalno cesto med obema industrijskima conama, prošnjo 
za pomoč je naslovil tudi na ministrstvo, saj računa, da bi to cesto 
zgradili v naslednjih petih letih. Želja, da bi od Ljubljane do Po-
stojne zgradili še en avtocestni krak, zaenkrat še ni uresničljiva, 
so povedali predstavniki ministrstva, bo pa Dars v naslednjih treh 
letih zgradil tretji pas med Ljubljano in Vrhniko.  Ministrstvo bo 
po Vrtovčevih besedah uredilo tudi cesto v Lazah ter kolesarske 
poti na tem območju. 
Minister Vrtovec je v izjavi ob zaključku obiska v Logatcu de-
jal, da je potreb po sodobni infrastrukturi na Logaškem veliko in 
zagotovil, da bodo nekatere tudi uresničili. »Začeli bomo z dolo-
čenimi postopki pri umeščanju v prostor in postopoma prišli do 
samih realizacij.«  Zlasti obnova železniške postaje s parkirišči je 

po njegovih besedah tak projekt, ki ga lahko začnejo zelo hitro. 
»To bi bil velik doprinos, da bi se več ljudi odločilo za prevoz z 
vlakom, pritisk na avtocesto pa bi se tako zmanjšal.«
»K nekaterim projektom, ki jih je izpostavil župan, bomo pristopi-
li zelo hitro, zlasti glede zemljišč ob avtocestni bazi, kjer bi ljudje 
lahko parkirali avtomobile, se v večjem številu v enem avtu peljali 
na delovno mesto v Ljubljano in bi se tako izboljšala pretočnost na 
avtoceste,« je poudaril minister. 

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen

Minister Jernej Vrtovec: »Obnova železniške postaje bo 
pripomogla, da se bo več ljudi odločilo za prevoz z vlakom.«
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RAZPISANA SREDSTVA ZA PROGRAME IN PROJEKTE 
ZA LETO 2020 VEČINOMA ŽE RAZDELJENA

Občina Logatec je za projekte in programe upravičencev z 12 področij v začetku leta pripravila dva poziva in osem razpisov. Med 
upravičence je bilo razdeljenih 350.000 EUR. Prijavitelji na področju kmetijskih ukrepov in pokroviteljstva župana lahko sredstva 
pričakujejo poleti.

Upravičencem voščimo obilo uspeha pri izvedbi projektov in programov in da bi porabili vsa odobrena sredstva

     19.807,00 € Namiznoteniški klub Logatec 19807,00     
     18.662,79 € Kulturno društvo Simfonični orkester Cantabile 10593,59 1069,20 7000,00   
     18.017,76 € Mladinsko športno ‐ kulturno društvo Dlan na dlan 2648,39 350,00 5000,00 10019,37  
     17.161,46 € Tekaški smučarski klub Logatec 17161,46     
     13.375,48 € Kulturno društvo Pihalni orkester Logatec 6698,84 3676,64 3000,00   
     13.262,30 € Košarkarski klub Logatec 13262,30     
     13.252,55 € Rokometni klub Kronos 13252,55     
     13.125,68 € Odbojkarski klub Logatec 13125,68     
       9.778,64 € Triatlon klub Logatec 9778,64     
       9.680,97 € Lokostrelsko društvo Logatec 9680,97     
       9.678,03 € Klub logaških študentov 4678,03 5000,00    
       9.602,96 € Kulturno umetniško društvo Adoramus 8148,85 454,11 1000,00   
       9.500,00 € Športna zveza Logatec 9500,00     
       7.502,71 € Twirling klub logaških mažoret 5472,96 2029,75    
       7.109,56 € Društvo mladinski center svetega Nikolaja 1743,42 1696,96 3669,18   
       6.489,02 € Športno društvo Tek je lek 6489,02     
       5.959,72 € Društvo univerza za tretje življenjsko obdobje Logatec 1753,63 1557,70 2648,39   
       5.758,52 € Smučarski skakalni klub "Lovci na daljave" Logatec 5758,52     
       5.696,20 € fizična oseba 5696,20     
       5.529,56 € Društvo likovnikov Logatec 5529,56     
       5.247,64 € Društvo upokojencev Logatec 2020,68 2020,09 233,72 973,15  
       5.076,16 € Športno društvo Hotedršica 2576,16 2500,00    
       5.054,62 € Kulturno društvo obrtniški mešani pevski zbor Notranjska 5054,62     
       5.005,56 € Pevsko društvo Logatec 3005,56 2000,00    
       4.985,59 € Vojni muzej Logatec, d.o.o. 2648,39 2337,20    
       4.553,74 € Kulturno turistično društvo Hotedršica 1481,07 450,00 1000,00 1622,67  
       4.532,37 € Športno društvo Tae kwon‐do tempo 4532,37     
       4.509,55 € Društvo tabornikov‐rod srnjak Logatec 3661,73 847,82    
       4.484,74 € Združenje borcev za vrednote narodnoosvobodilnega boja Logatec 2648,39 1836,35    
       4.333,87 € Kulturno športno društvo Trate 400,00 727,26 606,45 2500,00 100,16
       3.842,69 € Planinsko društvo Logatec 467,44 3375,25    
       3.739,83 € Smučarski klub Logatec 3739,83     
       3.304,61 € Društvo upokojencev Rovte 1191,37 2113,24    
       3.121,38 € Športno društvo Baron 3121,38     
       3.085,44 € Župnija Hotedršica 3085,44     
       2.971,63 € Rokometni klub Zvezda Logatec 2971,63     
       2.883,19 € Športno društvo Superpolh 2883,19     
       2.848,10 € fizična oseba 2848,10     
       2.848,10 € Župnija Vrh Sveti trije Kraljev 2848,10     
       2.788,85 € Slovenska filantropija, Združenje za promocijo prostovoljstva 1372,61 1416,24    
       2.737,88 € M Genom, trgovina in storitve, d.o.o. 2737,88     
       2.605,90 € Župnijska Karitas Rovte 975,74 1630,16    
       2.373,42 € Artcom d. o. o. 2373,42     
       2.303,80 € Turistično društvo Logatec 2303,80     
       2.285,95 € Župnijska Karitas Dolnji Logatec 2285,95     
       2.123,52 € Zeleni žep zavod za turizem in trajnostni razvoj 2123,52     
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       2.106,06 € Športno društvo Kovk Rovte 606,06 1500,00    
       1.958,68 € Jamarsko društvo Logatec 1958,68     
       1.898,73 € Opikar nepremičnine d.o.o. 1898,73     
       1.664,15 € Združenje slovenskih katoliških skavtinj in skavtov 1664,15     
       1.614,58 € Društvo invalidov Logatec 326,17 1288,41    
       1.575,74 € Društvo za organiziranje kulturno-umetniških dogodkov Arsonavt 1575,74     
       1.570,08 € Modelarsko maketarski klub 1570,08     
       1.427,74 € Klub zdravljenih alkoholikov Logatec 1427,74     
       1.401,86 € Društvo Ad Libitum 1401,86     
       1.381,56 € Zavod za pravico do življenja 1381,56     
       1.361,64 € Športno kulturno društvo Vrh 727,26 634,38    
       1.350,62 € Zavod za vzgojo in izobraževanje Logatec 520,22 830,40    
       1.250,00 € Župnija Planina pri Rakeku 1250,00     
       1.196,24 € Društvo za biološko - dinamično gospodarjenje Ajda Vrzdenec 1196,24     
       1.165,53 € Društvo za zdravilne rastline Ognjič Logatec 1165,53     
       1.134,62 € Pevsko društvo invalidov in upokojencev Logatec 376,71 757,91    
       1.096,64 € Športno kinološko društvo Logatec 198,38 400,00 498,26   
       1.068,44 € Zavod Pod kozolcem, zavod za povezovanje in bogatitev življenja 1068,44     
       1.045,51 € Kulturno društvo ''Novi oder'' 1045,51     
          969,86 € fizična oseba 969,86     
          831,77 € Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Logatec 831,77     
          771,99 € Balinarsko športno društvo Logatec 771,99     
          767,04 € Društvo paraplegikov ljubljanske pokrajine 767,04     
          727,26 € Literarno društvo Zeleni oblaki 727,26     
          694,73 € Medgeneracijsko društvo za samopomoč logaške lipe 694,73     
          646,46 € Športno društvo Moj gib 646,46     
          617,88 € Kulturno društvo Živi korak Logatec 617,88     
          607,24 € Teniški klub Logatec 607,24     
          606,06 € KaMARK, gradbeništvo in glasbene storitve, d.o.o. 606,06     
          534,22 € Klub za športno rekreacijo, ekoturizem in ustvarjalnost Skirca 534,22     
          528,73 € Društvo šola zdravja 288,16 240,57    
          470,27 € Združenje multiple skleroze Slovenije 470,27     
          400,00 € Ustvarjanje in poustvarjenje glasbe dirigent Marjan Grdadolnik s.p. 400,00     
          363,63 € Društvo za medgeneracijsko povezovanje Pemaro, socialno podjetje 363,63     
          219,27 € Društvo civilnih invalidov vojn Slovenije Ljubljana 219,27     
          194,63 € Potapljaško društvo Logatec 194,63     
          105,07 € Področno združenje učiteljev in trenerjev smučanja Logatec 105,07     
            74,30 € Slovensko združenje za preprečevanje samomora 74,30     
   350.000,00 € 

LEGENDA
kulturna dediščina
turizem
kultura tradicija
kultura založništvo in projekti

kultura projekti
kultura programi

starejši

humanitarna

mladi
šport poziv
šport
druga društva
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DEDIŠČINA VOJNEGA OBDOBJA 20. STOLETJA V LETU 2020 
PONOVNO POVEZUJE LOGATEC, IDRIJO IN CERKNO

Območje Logatca je bilo skozi celotno zgodovino pozna-
no kot ena izmed najpomembnejših strateških točk pri 
prehodu z Apeninskega polotoka v Srednjo Evropo, 

zaradi česar so vojske tu vseskozi postavljale velike zgodo-
vinske strateške »meje«, vse od rimskega obrambnega sistema 
z mrežo utrdb in zapornih zidov - Claustra Alpium Iuliarum 
do Rapalske meje, Alpskega zidu in Rupnikove linije. Grad-
nja in obramba razdvojevalnih meja sta pustili močan, fizično 
še vedno prisoten zgodovinski pečat. Ravno obratno - izrazito 
povezovalno sled pa je, ne samo na območju občine Logatec, 
ampak tudi občin Idrija in Cerkno, pustila 1. svetovna vojna. 

Predvsem dediščina 1. svetovne vojne je skupni imenovalec 
evropskega projekta, v katerem bo šest partnerjev javnosti iz-
postavilo najmočnejše vojaške opomine, ki so v času Prve svetov-
ne vojne povezovali to območje – zaledje Soške fronte. Projektni 
partnerji LAS s CILjem, Občina Logatec, Občina Idrija, Občina 
Cerkno, ICRA d.o.o. Idrija in Zavod za turizem Idrija bodo za pro-
jekt namenili 153.476,46 EUR, zanj pa pridobili 82.050,00 EUR 
upravičenih sredstev iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja (EKSRP), kar je tudi največ, kar lahko pridobijo.

Projekt povezuje prebivalce, stroko in ljubitelje 
zgodovine
Občine Logatec, Idrija in Cerkno so projekt pripravljale od leta 
2015, ko so identificirale povezovalne člene in potrebne aktivnosti 
za izvedbo projekta. K podaji znanj in predlogov sta bili pozvani 
tudi strokovna ter laična javnost. Iz nabora predlogov in idej je 
nastal projekt, katerega rezultate uresničujemo v letu 2020. 

V tej operaciji izpostavljamo predvsem vojno dediščino 1. svetov-
ne vojne, še posebej feldban kot dediščino zaledja Soške fronte. 
Feldban je bila ozkotirna železnica, namenjena oskrbi bojišča. Iz-
redno hitro so od logaške železniške postaje do Godoviča in naprej 
do Črnega Vrha ter skozi Zadlog in gozdove Trnovske planote 
proti Lokvam položili montažni feldban. Njegov drugi krak je po-
tekal iz Godoviča proti Straži in Dolenji Trebuši. Celotna dolžina 
feldbana z obema krakoma je bila okroglih 100 kilometrov. 

Urejena mulatjera na Cerkljanskem, v kratkem 
voden ogled
V naravi je pot feldbana ponekod zaraščena in manj varna za po-
hodnike, zato jo na Idrijskem urejajo, da bo prehodna kot poho-
dniška pot. Cerkljanski del trase feldbana ni nikoli v celoti služil 
svojemu namenu. Po mulatjeri od Reke do Šebrelj so oskrbovali 
zaledne položaje in tretjo obrambno črto soške fronte. Ravno v teh 
tednih poteka ureditev mulatjere z razširitvijo poti, na nekaterih 
mestih pa bo postavljena tudi zaščitna ograja. Pot, ki se vije med 
drevjem, bo na koncu pohodnike nagradila z izrednimi razgledi. 
Konec julija oz. v začetku avgusta bo po poti izveden prvi vo-
den pohod s predstavitvijo bogate zgodovine dotičnih krajev. 

Voden ogled tudi na Idrijskem, kjer so že očistili 
traso feldbana
Po trasi feldbana so se partnerji projekta odpravili kmalu po za-
ključku del v marcu, ko je bilo končano čiščenje, urejanje in po-
stavitev varovalnih klinov in jeklenic. Pot ponuja slikovite raz-
glede nad sotesko Zale in nad Strugom. Zanimiv odsek poti, kjer 
je bila zgrajena ozkotirna železnica, je danes urejena pohodniška 
pot. Vodenemu ogledu poti ob zanimivi razlagi, kaj se je med 
prvo svetovno vojno dogajalo na Idrijskem, se lahko pridružite 
5. julija 2020. Ogled bo organiziral Zavod za turizem Idrija, ki je 
tudi partner v projektu.

V Logatcu »pika na i« z repliko podobne 
lokomotive kot je gradila tunel
Prav posebna pridobitev bo v Logatcu na ogled predvidoma sep-
tembra. Prvotni načrt logaške občine pri oblikovanju tega projekta 

Foto: Jožica Lazar, urejanje mulatjere

Prevoz ranjencev po ozkotirni vojaški železnici. Godovič, 19. 
10. 1916 
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MOJAOBČINA.SI. KJER POROČATE TUDI VI.
Ljudje pišemo zanimive zgodbe, zaradi ka-
terih je vsak kraj edinstven. Vsak občan je 
soustvarjalec lokalnega utripa, zato vablje-
ni, da začnete tudi vi poročati o aktualnem 

dogajanju vaše občine na spletnem me-
dijskem portalu MojaObčina.si Logatec 
(www.mojaobcina.si/logatec). 

Objavljanje na portalu je omogočeno 
posameznikom ter društvom in drugim 
neprofitnim organizacijam in je zanje tudi 
brezplačno! Več kot je avtorjev, večja je 
pokritost tematik v vaši občini, kar je veli-
ka prednost, saj se na ta način obvešča tudi 
o tistem dogajanju, ki bi sicer lahko ostalo 
prezrto, a daje vaši občini poseben čar!

Portal MojaObčina.si Logatec je vaš me-
dij. Vi ste tisti, ki najbolje poznate svoj 
kraj. Povežite se s sokrajani in s svojimi 
objavami prispevajte k pisani podobi va-
šega kraja!

Dopustovanje 2020: razširite glas o va-
šem kraju
Vsak kraj ima svojo edinstveno zgodbo, 
vendar smo ljudje tisti, ki jih pišemo. V 

današnjih posebnih razmerah, ko nam je 
potovanje omejeno, turizem pa ohromel, 
kaže, da bomo poletje 2020 preživeli 
znotraj meja naše domovine. Ta kljub svoji 
majhnosti popotnikom ogromno ponuja, 
zato letos s pomočjo portala MojaObčina.
si Logatec spodbujamo lokalni turizem v 
Sloveniji. Pri tem se še kako zavedamo, da 
je beseda domačina zlata vredna.

Ideje za pohajkovanja in ažurne informaci-
je iz vaših koncev lahko podate prav vi, saj 
sami najbolje poznate svoj kraj in veste, 
po čem izstopa. Predlagajte ljudem, kam 
se lahko odpravijo na izlet, v katerih aktiv-
nostih naj se preizkusijo, katero izletniško 
točko naj obiščejo ali pa poročajte o svo-
jem obisku zanimive lokalne znamenitosti.

Portal MojaObčina.si Logatec je vaš me-
dij. Razširite zgodbe iz vaše občine in pri-
spevajte k lokalnemu turizmu!

Uredništvo MojaObčina.si

je bila obnova tunela pod Naklom, ki je bil zgrajen za potrebe os-
krbovanja zaledja Soške fronte. Ker bi obnova tunela potekala dlje 
časa, kot je slednjega na voljo za izvedbo EU projekta, se je župan 
Berto Menard odločil, da v projektu pridobimo repliko podobne 
lokomotive, kot je bila tista, s katero so zgradili ta tako unikaten 
tunel. Gre za repliko v merilu 1 : 1, dimenzij 5 x 1,6 x 2,9 m. To-
vrstne lokomotive so bile narejene predvsem za gradnjo tunelov, 
zato so v primerjavi s tovornimi lokomotivami zelo majhne. Ker ni 
bilo moč pridobiti replike točno take lokomotive, kot je dejanska 
bila, pa bo vsaj lokacija njene postavitve sovpadala s krajem, kjer 
je prvotna vozila in stala. Lokomotiva bo postavljena na zemljišču 
v lasti Občine Logatec, kjer je dejansko potekala trasa feldbana. 
Od zahodnega vhoda v tunel  bo oddaljena približno 120 m, videlo 
pa se jo bo že s parkirišča pred Upravnim centrom Logatec.
         
Replika lokomotive bo po zaključku tega projekta predlagana kot 
izhodiščna točka za turistični obisk feldbana. Predstavitev nove 

ponudbe bo na spletnih straneh projektnih partnerjev ter v medi-
jih, saj želimo, da nas naša skupna zgodovina združuje in nikoli 
več razdvaja.
Več o logaškem tunelu, ki je fenomen, o dilemi, ali je bila pos-
tavljena ozko- ali normalnotirna proga ter  o parni lokomotivi, s 
pomočjo katere so zgradili tunel, pa na logatec.si. 

Vir podatkov:
- Na obrobju pekla, Idrijsko in Cerkljansko 1914 – 1919, Katalog razstave; Me-

stni muzej Idrija, 2018 
- V zaledju soške fronte (Mira Hodnik: Vojaške železnice), 
- Železnica na Logaškem (dr. Marko Frelih: Logaški tunel),
- Tunel pod Naklom, del železniške proge Logatec – Črni vrh (Miran Nagode: 

Vrtanje tunela pod Naklom 1916)
- https://sl.wikipedia.org/wiki/Ozkotirna_%C5%BEeleznica
- https://sl.wikipedia.org/wiki/%C5%BDelezni%C5%A1ka_proga

Pripravili: za ICRA mag Jožica Lazar, 
za Občino Logatec Renata Gutnik

Mašinka v Logatcu  Izris replike lokomotive
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IZ OBČINSKE HIŠE

TRAVNIŠKA MORSKA ČEBULICA NA PLANINSKEM POLJU

V sredini oz. konec maja na 
Planinskem polju zacveti 
travniška morska čebulica. 

Travniška morska čebulica (Scilla litardi-
erei) je trajnica, ki zraste do 30 cm viso-
ko. Na vrhu stebla ima grozdasto socvetje, 
sestavljeno iz 12-40 svetlomodrih cve-
tov. Listi so črtalasti. Raste na močvirnih 
travnikih, kjer so tla večji del leta vlažna, 
občasno tudi poplavljena, vendar redko 
v času cvetenja. V Sloveniji uspeva le na 
Planinskem polju, sicer pa je razširjena 
na poplavnih kraških poljih dinarskega 
gorstva od Slovenije do Albanije. Ogroža-
jo jo osuševanje, gnojenje, paša in zasi-
pavanje.

V spomladanskih mesecih smo spremlja-
li stanje zemljišč na Planinskem polju, na 
katerih uspeva ta izredni endemit. Pozor-
ni smo bili zlasti na osuševanje, gnojenje, 
pašo in zasipavanje, ki ga ogrožajo. Ugo-
tovili smo, da se je stanje glede rabe na 
nekaterih zemljiščih popravilo, na drugih 
pa je bilo zaradi gnojenja zemljišča neu-
strezno. Gnojenje povzroči pretirano raz-
rast vrst rastlin, ki nežne rastline travniške 
morske čebulice sčasoma zamorijo, saj so 
na gnojenih travnikih konkurenčnejše od 
njih. Najemnike oz. lastnike zemljišč, kjer 
raba zemljišča ni bila ustrezna, smo prosi-
li, da nepravilnosti opustijo ter tako poma-
gajo, da bo ta endemit Planinskega polja 
uspeval še naprej. 

Kako lahko lastniki zemljišč ohranijo 
travniško morsko čebulico?
- Travišče uporabljajo kot travnik z en-

kratno košnjo letno, košnja se izvede po 
tem, ko semena in čebulice dozorijo – 
to je v juliju ali pozneje (glede na letne 
vremenske razmere).

- Travo pustijo na parceli še vsaj dva dni, 

da se semena čebulice otresejo in rastli-
ne lahko semenijo.

- Strojne košnje ne opravljajo po obilnej-
ših padavinah, ko so tla razmočena in je 
večja možnost poškodb čebulic.

- Zemljišč ne gnojijo.
- Na zemljišču ne pasejo.
- Zemljišč ne branajo in je ne dosejujejo. 

Če se izvaja pozna košnja, slednje tudi 
ni potrebno, ker rastline do julija že us-

pejo semeniti.
- Vzdržujejo ugodne hidrološke razmere 

in ne kopljejo novih jarkov za odvodnja-
vanje.

- Na zemljišču preprečujejo zaraščanje.

Pripravili na Zavodu RS za varstvo 
narave, OE Nova Gorica; 

partner projekta KRAS.RE.VITA
Fotografije: Bojana Fajdiga
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AKTUALNO

V »OBDOBJE PO KORONI« Z VELIKO MERO SOGLASJA

Svetnice in svetniki so na junijski seji med drugim potrdi-
li predlog Odloka o občinskem podrobnem načrtu Cen-
tralne dejavnosti Brod – vzhodni del in zaključni račun 

proračuna za leto 2019, zbirko novejše zgodovine v Vojnem 
muzeju Logatec pa so razglasili za kulturni spomenik lokal-
nega pomena.

Med vprašanji in pobudami svetnikov je Bogomir Jurca, SDS, 
uvodoma izpostavil ureditev prometa pri šoli v Rovtah, pri čemer 
je predlagal, da bi skozi vas uredili pločnik. Mateja Skvarčo, NSi, 
je zanimalo, ali ima občina s Pošto Slovenije sklenjeno pogodbo 
o parkiranju pred upravno stavbo. Kot je pojasnil župan, takšne 
pogodbe ni, gre pa za javno parkirišče, kjer lahko vsakdo parkira. 
Glede svetnikove pobude o ureditvi sprehajalne poti pod Sekirico 
pa je župan povedal, da se občina s kmeti dogovarja za odkup ze-
mljišč. Zoran Mojškerc, SDS, je opozoril na polnjenje azilnega 
doma in župana vprašal, ali ima podatke o zasedenosti le-tega. »V 
azilnem domu je trenutno 60 ljudi, večinoma mater z otroki, in ne-
kaj mladoletnikov,« je odgovoril župan. Petra Antičevića, NLŽ-
BM, je zanimalo, kako bo občina uredila promet na Gorenjski 
cesti, kjer razmere postajajo neznosne. Župan, ki trenutno ne vidi 
rešitve za to problematiko, je povedal, da bo peskokop saniran, 
leta 2021 pa poteče koncesija, ki jo sicer podeljuje država. Ožbeju 
Isteniču, NaNo, ki je izrazil nasprotovanje odstranitvi ekološkega 
otoka izpred športne dvorane, pa je odgovoril, da slednja ne potre-
buje takega števila zabojnikov. Nada Cimprič, SD, je na župana 
naslovila vprašanje, ali občina razmišlja o zemljiščih za ureditev 
vrtičkov, ki bi jih za simbolno ceno dala v najem občanom. Sve-
tniki so izrazili pohvalo in zahvalo civilni zaščiti za delovanje v 
času epidemije.
Gradnja trgovskega centra na Brodu – vzhodni del poteka z nez-
manjšano intenzivnostjo, saj je investitor dosegel dogovor z ob-

čani, da se objekt nekoliko umakne od bivališč, nameščena bo 
protihrupna ograja, tovornjaki pa bodo vozili z državne ceste. Vo-
lumen objekta ostaja enak, kot je v OPPN. 

Zbirka Vojnega muzeja Logatec – kulturni spome-
nik lokalnega pomena
Gre za eno najpomembnejših zasebnih zbirk vojnozgodovinskih 
predmetov na Slovenskem, ki kot taka predstavlja izjemno bo-
gastvo iz vseh obdobij slovenske vojne in vojaške zgodovine. Jurij 
Švajncer, član družine, v katere lasti je omenjena muzejska zbirka, 
pravi, da je razglasitev le-te za kulturni spomenik lokalnega po-
mena pomembna predvsem zaradi varovanja kulturne dediščine. 
»Začelo se je iz nič. Ne govorim o svojih, temveč izkušnjah očeta, 
ki je muzejske predmete začel zbirati v družbeni klimi, ki je bila 
močno drugačna od današnje. Po vojni tovrstni predmeti niso ime-
li takega pomena kot danes, z entuziazmom pa je zbirka rasla,« je 
ob robu seje pojasnil Švajncer.  »V 80-ih letih se je razvilo sode-
lovanje z največjimi slovenskimi muzeji, zoreti je začela misel, da 
bi bilo te predmete treba predstaviti tudi javnosti in leta 1998 je bil 
tudi uradno odprt Muzej vojaške zgodovine Logatec.« V sloven-
skem muzejskem prostoru kotira zelo visoko, kar zadeva pomen 
samih predmetov, med večjimi muzeji in muzealci pa je prepozna-
ven. V muzeju si želijo, da bi predmete iz svoje zbirke predstavili 
tudi v digitalni obliki na spletu, družbenih omrežjih ipd.

Zaključni račun potrjen
Svetniki so potrdili tudi zaključni račun proračuna za leto 2019, 
ki znaša skoraj 16,5 mio evrov in je bil realiziran v 84,5 odstotka. 
Kot je povedala Mojca Igličar, je občina odplačala oba dolgo-
ročna kredita in je zadolženost na prebivalca enaka nič. Največji 
delež prihodkov je iz naslova dohodnine, in sicer prek 8 milijonov, 
največji delež odhodkov, 4 milijone, pa gre za izobraževanje.

Blanka Markovič Kocen

ČEBELARSKA POMOČ OB 
KORONA KRIZI

Tudi letošnja pomlad čebelarjem ni naklonjena. Nestanovitno vre-
me, ki je trajalo skoraj ves maj in še začetek junija, ni nudilo kake 
občutne paše. Če s čebelami ni bilo pretiranega veselja, pa smo 
čebelarji v času korona krize tudi prispevali pomoč, kar daje vsaj 
osebno zadovoljstvo. 
Čebelarsko društvo Logatec (ČDL) je v času korona kri-
ze Zdravstvenemu domu Logatec doniralo sredstva za nakup 
zaščitnih očal v vrednosti 279 evrov. Tajništvo ČDL je med člani 
po elektronski pošti po postopku tihega soglasja izvedlo glasova-
nje. Predlog je bil med člani, ki imajo elektronski naslov, teh je 
83, soglasno sprejet.  

Besedilo in foto: Marjan Papež
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AKTUALNO

STRATEGIJA ZA MLADE OBČINE LOGATEC 2020-2024

V z adnjih letih v naši občini konkretnejših premikov na 
področju mladine ni bilo opaziti, kvečjemu obratno. 
Zato smo se v Mladinskem svetu Logatec odločili, da 

temu napravimo konec, zagrizemo v kislo jabolko in se lotimo 
premikov.

Področje mladih zaradi svojih specifičnih lastnosti zahteva poseb-
no obravnavo in pozornost. Strategija za mlade Občine Logatec 
2020-2024 je pripravljena kot samostojna strategija, ki upošteva 
vse vidike mladinskega dela in mladinske politike na lokalni rav-
ni. Zato lahko govorimo o celoviti, razvojno naravnani strategiji, 
ki jo je oblikoval in pripravil Mladinski svet Logatec v sodelova-
nju z Občino Logatec, sprejemanje strategije pa je ostalo v domeni 
logaških svetnic in svetnikov. 
Dokument bo konkretno prispeval k celoviti ureditvi položaja mla-
dih v občini na različnih področjih, nadgradnji podpornega okolja 
mladinskega organiziranja, zagotavljanju pogojev za aktivnejšo 
participacijo in kontinuirano sodelovanje mladih pri odločitvah in 
za lažje doseganje avtonomije mladih na lokalnem nivoju.
Strategija za mlade je živ dokument, zato je zaradi narave in po-
treb mladih v različnih obdobjih zasnovan za štiri leta in služi ob 
pripravi nove strategije čez štiri leta za odlično osnovo.
S strategijo smo podrobno raziskali področje mladih v naši občini, 
ga analizirali ter pripravili konkretne cilje z določenimi kazalniki 
s predvidenim časovnim okvirjem, predvidenimi finančnimi po-
sledicami in zadolženim nosilcem, brez katerega doseg tega cilja 
ni mogoč.

Zakaj strategija? 
Trenutno mladinski sektor v Logatcu stagnira, če ne celo naza-
duje. Dobra strateška lega naše občine nam po drugi strani ni v 
korist, ko gre za položaj mladih. Bližina našega glavnega mesta, 
srednjih šol in fakultet v sosednjih in drugih občinah so med raz-
logi, da mladi svoj čas, prostočasne dejavnosti in hobije velikokrat 
raje preživljajo zdoma. 
Kljub številnim uspešnim podjetjem v naši občini in priložnostim 
za zaposlitev mladi odhajajo na delo v druge občine in se pozneje 
zaradi boljših in ugodnejših pogojev za ustvarjanje avtonomne ži-
vljenjske poti odločijo tam ostati. Logatec tako kljub izjemnemu 
potencialu postaja vse bolj spalno naselje in če želimo to prepre-
čiti, moramo pristopiti usmerjeno, s konkretnimi strateško zastav-

ljenimi cilji in ukrepi, kar pa je strategija. Z njo bomo mladin-
skemu sektorju dodali potrebno podporo, spodbudili vsebino ter 
mladim omogočili boljše pogoje za začetek lastne življenjske poti.

Potek dela
Ideja strategije ima v Logatcu že dolgo zgodovino. Zaradi izku-
šenj na področju mladine sva se z Niko Mulec odločila, da je treba 
na tem področju narediti premik, zato sva k ideji resneje pristopila 
že januarja 2019. Predstavila sva jo na kolegiju Mladinskega sveta 
Logatec, ki je idejo soglasno podprl. Na začetku sva posvetila čas 
raziskovanju področja. Ugotavljala sva, kaj je že bilo narejeno na 
področju mladih, kdo se je s tem že ukvarjal v Logatcu, kako se s 
težavami spopadajo druge občine in podobno. 
Bolj kot sva raziskovala, več razlogov sva našla, zakaj se tega 
projekta sploh lotiti. Tako sva si marca zadala okviren plan dela, 
si postavila cilje in se lotila pisanja. 

Konkretneje sva začela šele, ko sva opravila raziskave (junij). 
Raziskovala sva s pomočjo anket, poleg tega pa sva obiskala 
mladinska društva in bila ves čas v dialogu z akterji na področju 
mladine v naši občini ter tako pridobila podatke iz najrazličnejših 
virov. 
Ko sva imela narejen osnutek, pa je bil čas, da sva idejo predsta-
vila na občini, saj sva vedela, da je naše sodelovanje ključnega 
pomena. Dogovorili smo se za sestanek in pričeli z usklajevanjem 
tega dokumenta. Po številnih pogovorih in popravkih smo končno 
prišli do želenega rezultata in strategijo pripeljali do končne raz-
ličice.

Raziskave
Kot že omenjeno, so bile zaradi objektivnosti same strategije os-
nova le-te raziskave. Mladinski svet Logatec je objavil anketo, s 
katero smo zajeli ogromno število mladih v Logatcu. 
Na anketni vprašalnik – Mladi Logatec, s katerim smo ugotavljali 
položaj mladinskega sektorja v občini, je odgovorilo 528 vpraša-
nih, kar predstavlja 22,64% populacije mladih v občini Logatec. 
Poleg ankete pa so pri oblikovanju ciljev sodelovala tudi mladin-
ska društva, ki so želela prispevati predloge. Na podlagi rezul-
tatov anket, obiskov in drugih raziskovanj, je osnovana celotna 
strategija. Trudila sva se nagovarjati mlade in izhajati iz njihovih 
potreb, kar pa mislim, da nama je uspelo, saj sva cilje in ukrepe na 
različnih področij črpala neposredno iz odgovorov mladih. 

Zaključek
Kljub razmeroma bogatemu finančnemu vplivu na proračune naše 
občine smo veseli, da sta občina in občinski svet namenila pozor-
nost tudi mladim ter preko doseganja ciljev in z uresničitvijo dolo-
čenih ukrepov tako spodbujata kvalitetnejšo in boljšo mladost ter 
lažji prehod v odraslost. V naslednjih tednih se bodo predstavniki 
mladih in občine sestali, pregledali potek letošnjega programa in 
začrtali smernice uresničevanja sprejete strategije.

Klemen Stoševski in Nika Mulec
Foto: osebni arhiv K. S.Klemen Stoševski in Nika Mulec, soustvarjalca Strategije za 

mlade občine Logatec 2020-2024
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AKTUALNO

TEDEN GOZDOV 2020: »SKRBNO Z GOZDOM!«

IŠČEMO NOVE PONUDNIKE LOKALNO PRIDELANE 
HRANE IN DOMAČE OBRTI.
INFORMACIJE DOBITE NA: 

matjaz.martinsek@logatec.si, 017590-606

Teden gozdov je vsakoletna prireditev, ki konec maja 
poveže vse ustanove, ki skrbijo za slovenski gozd in 
širši družbi predstavi pomen gozda in gozdarstva za 

njeno blaginjo. Teden gozdov 2020 je pod geslom: »Skrbno 
z gozdom!« potekal med 25. in 31. majem s poudarkom na 
promociji pravil ustreznega obnašanja v gozdu, zapisanih v 
Gozdnem bontonu, spoštovanju pravic lastnikov gozda ter ak-
tualnih vprašanjih vožnje v naravnem okolju in obiska zava-
rovanih gozdnih območij.

V času epidemije koronavirusa COVID-19 smo na Zavodu za 
gozdove Slovenije opazili povečan obisk gozda, z njim pa tudi ne-
katere negativne posledice. Trenutno so posebej pereči problemi 
smetenja in odlaganja odpadkov v gozdovih, vožnje z motor-
nimi vozili v naravnem okolju in hoje izven urejenih poti, zlas-
ti na območju rekreacijskih primestnih površin. Obiskovalce 
gozdov pozivamo, naj se držijo pravil, zapisanih v Gozdnem 
bontonu, ki so navedena tudi ob koncu tega sporočila.
Ugotavljamo, da je bilo minulo leto za Logaške gozdove »manj 
stresno«, na kar kažejo podatki v nadaljevanju. V preteklem letu je 
bilo zaradi varstveno-sanitarnih vzrokov (predvsem zaradi vetra 
in podlubnikov) za nujni posek odrejenih 45 % celoletne količine 
vseh izbranih dreves. V letih 2014 in 2015 je bilo varstveno-sana-
cijske sečnje kar 98%.
v času epidemije smo redno iskali žarišča podlubnikov in izda-
jali odločbe za izvedbo sanitarne sečnje. Izvajali smo nujna spo-
mladanska gozdnogojitvena dela, nego gozdov in izvajali sadnjo 
drevesc. 

Gozdovi bi se po nekajletnih zaporednih naravnih ujmah morali 
obnavljati po naravni poti, kar pa v veliki meri preprečuje obje-
danje rastlinojede divjadi. Poškodbe zaradi srnjadi in jelenjadi 
še vedno ne pojenjujejo. Po ocenah gozdarjev se poškodbe celo 
povečujejo tako po obsegu kot po jakosti.

Podatki za krajevno enoto Logatec
Sadnja (ha) Posek (m3) posek-lubadar (%)

2014 2,90 167.000 98
2015 2,83 276.000 99
2016 2,15 218.000 95
2017 26,37 173.500 93
2018 51,43 62.000 77
2019 52,85 42.000 48
2020 34,33 18.000 45

V občini Logatec smo v letu 2020 na 35 hektarjih gozdnih povr-
šin posadili 100.000 sadik gozdnega drevja. Za sadnjo in s tem 
brezplačno dobavo sadik se je odločilo 25 lastnikov. Ker so bile 
sadike v drevesnici pripravljene že sredi marca, smo pričakovali 
oteženo predajo sadik in izvedbo sadnje, zato smo pripravili pose-
ben načrt, v katerem smo upoštevali zdravstvene omejitve, ki nam 
jih nalaga vladna uredba. Pozitivno nas je presenetilo, da lastniki 
niso niti za trenutek oklevali in so že v marcu pričeli s sadnjo, ki 
je trenutno zaključena. 

Podrobnejše informacije o Tednu gozdov in Gozdnem bontonu 
najdete na: www.zgs.si  . Vljudno vabljeni k branju.

Borut Debevec
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Občina Logatec bo v letu 
2020 skupaj z društvom 
Paz!Park in v sodelovanju 

z Zavodom RS za varstvo narave 
izdala publikacijo »Zgodbe dre-
ves, ki niso le za les«. 

Osnova za publikacijo bo predsta-
vitev dreves, ki so že zavarovana 
kot naravna vrednota z občinskim 
odlokom (Odlok o  razglasitvi dre-
ves za naravne znamenitosti, Uradni 
list SRS, št. 3/90, Uradni list RS, 
št. 36/93, Logaške novice, št. 6/11 - 
NPB). V pripravi je tudi posodobitev odloka in tako izvzem pose-
kanih in vključitev nekaterih novih dreves.

Občina je sredi marca 2020 posredovala individualne dopise la-
stnikom zemljišč. Lastnike zemljišča ali upravljavca zemljišča, na 
katerem stoji drevo, ki je že ali bo zavarovano, vnovič pozivamo, 
da kakšno prijetno, zanimivo zgodbo o posamičnem drevesu de-
lite z nami. Vključili jo bomo v publikacijo. 

AKTUALNO

POZIV LASTNIKOM ALI UPRAVLJAVCEM ZEMLJIŠČ: 
»Zgodbe dreves, ki niso le za les«

Prijazno se je odzvala gospa Trpin, ki je za lipovec na Rabarju 
na Praprotnem Brdu zapisala: »Kar pomnim, smo jo imenovali 
za logaško lipo, čeprav je lipovec, karkoli se je dogajalo ob njej. 
Stoji na strmem območju, imenovanem kraju Rabor v zaselku 
Logaše, 2 km oddaljeno od vasi Rovte. Ker sem nekdaj živela 
blizu tega drevesa, se spomnim, da sta nekdanja lastnika, moja 
prababica in dedek kot zelo verna človeka, ki nista več zmogla 
pešpoti v farno cerkev v Rovte, v nedeljo dopoldne odšla do 
lipe, kakih 300 m oddaljene od doma, in prisostvovala božjemu 
bogoslužju ob molitvi, ki so jo opravljali v cerkvi.«

POLETNI
TABOR

Plavali, se vozili s čolnom,
kolesarili, se družili, spali v šotorih

in še mnogo drugega!

Več informacij in prijava pa na KinMet
Facebook strani ali www.kinmet.si

Otroci med 7. in 12. letom starosti. 

ZA OTROKE

V Marindolu v Beli krajini ob reki
Kolpi, od 4. do 7. avgusta 2020.

Kdo se nam lahko pridruži?

Kaj bomo počeli?

Kje in kdaj bo tabor?

Prijavite se čim prej, saj je število mest omejeno!

lahko
koristite
turistične

bone

Lipovec na Rabarju
Svojo zgodbo lahko posredujete po pošti na naslov: obcina.loga-
tec@logatec.si. Morda poznate koga, ki bi kaj vedel o drevesu 
na vašem zemljišču? Potem nam, prosimo, posredujte kontakt te 
osebe. Če pa vam je lažje kar povedati nekaj besed o drevesu, pa 
nas pokličite na telefonsko številko: 01 759 06 25 (Katja).

Občinska uprava in Pazi!park
Foto:  Luka Vidic 
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Za vsebino je odgovoren upravičenec operacije 
Komunalno podjetje Logatec d.o.o.. Organ upravljanja, 
določen za izvajanje Programa razvoja podeželja RS 
za obdobje 2014-2020 je Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano.

MOJA DEŽELA, LEPA IN GOSTOLJUBNA 2020«
Dragi občani občine Logatec,

Turistično društvo Logatec že vrsto let organizira akcijo »Moja dežela, lepa in gostoljubna«, v kateri izbiramo najbolj urejene družinske 
hiše, kmetije, poslovne objekte, obrtne delavnice, sakralne objekte, trge, javne ustanove, ocenjujemo vrtove in urejenost objektov z 
okolico, ki pripomorejo k lepši podobi naše občine. Trudimo se, da koga, ki si res zasluži pohvalo, ne bi prezrli. Zato vabimo k sodelo-
vanju tudi vas, dragi občani, da nam pomagate najti prave kandidate. Lahko je to vaš sosed, prijatelj ali pa vi sami. Z veseljem si bomo 
ogledali predlagano hišo oz. ustanovo. Svoje predloge lahko sporočite na naslov: Turistično društvo Logatec, Notranjska cesta 4, 1370 
Logatec ali na elektronsko pošto: turisticnodrustvologatec@gmail.com Izmed poslanih predlogov bomo izžrebali nekoga, ki bo prejel 
praktično nagrado. V pomoč smo vam pripravili spodnji obrazec.

Moja dežela lepa in gostoljubna 2020 – PREDLOGI
Ime in priimek:
Stanujoč:
Telefon, email:
Moj predlogi: Družinska hiša, kmetija, trg: Ustanova, podjetje, drugi objekti:

Pošlji: Turistično društvo Logatec,  Notranjska cesta 4, 1370 Logatec  turisticnodrustvologatec@gmail.com

SESTAVLJAMO ČISTO OKOLJE OBČINE LOGATEC

To je naslov projekta, s katerim se 
je Komunalno podjetje Logatec 
prijavilo na javni poziv za izbor 

operacij za uresničevanje ciljev Strate-
gije lokalnega razvoja v okviru Evrop-
skega kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja na območjih občin Logatec, 
Idrija in Cerkno. 

Komunalno podjetje Logatec je kot vodilni 
partner skupaj z Občino Logatec, Osnovno 
šolo 8 talcev in VVZ Kurirček na omenje-
nem razpisu uspelo s projektom, katerega 
skupna vrednost presega 52.000,00 EUR.

V občini Logatec je preko sto ekoloških 
otokov, ki vsi niso urejeni v skladu s priča-
kovanji prebivalcev in po željah Komunal-
nega podjetja Logatec. S projektom želimo 
postaviti nove kakovostne standarde, zato 
bo Občina Logatec v okviru projekta nekaj 
ekoloških otokov pokrila z nadstrešnicami. 
V sklopu ureditve ekoloških otokov bomo 
na njih postavili tudi informativne table, 
na katerih bodo občani dobili osnovno in-
formacijo o primernem ločevanju komu-
nalnih odpadkov, pripravili pa bomo tudi 
brošuro s podrobnejšimi informacijami o 

pravilnem ločevanju odpadkov, shranje-
vanju in zbiranju nevarnih odpadkov ter 
vse ostale informacije, ki so povezane z 
ločevanjem, odpadki in delovanjem Zbir-
nega centra Ostri Vrh. Omenjene brošure 
bomo razdelili vsem gospodinjstvom v 
naši občini. Pomembno vlogo vidimo tudi 
v izobraževanju otrok in mladine, saj so 
tudi slednji lahko tisti, ki vplivajo na od-
govorno ekološko in trajnostno obnašanje 
svojih staršev in starih staršev. Zato smo k 
sodelovanju povabili tudi Osnovno šolo 8 
talcev in VVZ Kurirček. Poleg delavnic, ki 
jih bodo izvedli v obeh institucijah, smo v 
pogovoru z učiteljicami in vzgojiteljicami 
prišli do zaključka, da bi v obeh zavodih v 
okviru projekta kupili koše za ločeno zbi-
ranje odpadkov. Na osnovni šoli bodo med 
učence razdelili še vreče, narejene iz od-
padnih zaves (s čimer želimo spodbuditi k 
razmišljanju o možnostih ponovne upora-
be odpadkov), v vrtcu pa bodo za potrebe 

priprave obrokov kupili posode za shranje-
vanje kruha.

Z naštetimi aktivnostmi želimo vzpostaviti 
nova, višja merila in standarde urejenosti 
ekoloških otokov ter posredno prispevati k 
varovanju in ohranjanju narave, predstavi-
ti možnosti o ponovni uporabi odpadkov, 
prispevati k še boljšem in učinkovitejšem 
ločevanju odpadkov. Vključevanje ran-
ljivih skupin (otrok in mladostnikov) v 
delavnice pa bo imelo posreden vpliv na 
vse prebivalce občine Logatec, saj so prav 
otroci tisti, ki nas marsikdaj opozorijo na 
napake.

Komunalno podjetje Logatec
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OB KRESNI NEDELJI NA 
POHAJKOVANJE PO HOTEDRŠICI

Program letošnje Kresne nedelje v Hotedršici, ki so jo 
zaznamovali ukrepi epidemije, je bil zasnovan nekoliko 
drugače. 

Obiskovalcem ponujamo dve novi pešpoti in vabilo na obisk kro-
žne poti po Hotedršici, ki zajema ogled črne kuhinje, vaškega trga 
s stalno razstavo o Plečniku, zemljanko, v katero lahko pokukate 
in preverite, ali se morda v njej skriva hotedraž, nato pa pot na-
daljujete proti zbirki starih predmetov, kjer je na ogled prek 2000 
kosov ohranjenih predmetov. Pot nato nadaljujete mimo zidanega 
notranjskega kozolca – toplarja – proti edinstvenemu, nad brezno 
postavljenemu Tomažinovemu mlinu. Voda, ki poganja mlinsko 
kolo, po opravljeni nalogi ponikne pod mlinom. Ob zaključku poti 
vas pozdravi še kamniti vodnjak, ki je bil namenjen napajanju ži-
vine. 
Za najmlajše pa smo pripravili pešpot na vrh 635 m visoke Kobile, 
ki jo je zasnovala Vida Trček. Interaktivni potep se začne na koncu 
vasi, za zadnjo hišo, v smeri proti Žejni dolini. Načrt poti s prvim 
namigom dobite na fb strani KTD Hotedršice. Pot ob namigih, 
ki so skriti in spravljeni v steklenih kozarcih, nadaljujete vse do 
vrha, na najvišji točki pa vas čaka sladka nagrada. Podajte se na 
vznemirljivo pustolovščino in poiščite žrebička, morda vas priča-
ka na vrhu hriba. Čas, v katerem boste prehodili to pot, je pred-
vsem odvisen od vaše spretnosti pri iskanju namigov. Potrebujete 
približno uro in pol. Ker sta okolica in narava tu zelo lepi, naj se 
vam ne mudi – užijte ju.
Za malo bolj željne aktivnosti pa je pripravljena pešpot, kolesar-

ska pot na najvišji vrh v občini Logatec, 930 metrov visok Travni 
Vrh. V društvu KTD Hotedršica smo ob tej priložnosti pot lično 
označili z lesenimi označevalnimi tablicami, ki nas popeljejo na ta 
vrh. Pot je zastavljena krožno. Začetek je na poti na križišču, pri 
ulični oznaki za Novi Svet 13, 14. Ta različica je najdaljša – traja 3 
ure in 30 minut, so pa tudi krajše izpeljanke. Hojo lahko začnemo 
višje - pri označenem parkirišču – in vam bo krožna pot vzela 2 uri 
in 30 minut. Če pa vam čas ne dopušča, se lahko pripeljete še višje 
- najkrajša pešpot na vrh dolga 40 minut, pri čemer se po isti poti 
vračate nazaj do avta. Vabljeni, da se na pohod podate kadarkoli, 
saj bo pot ostala označena. Na vrhu vas pričakuje tudi vpisna knji-
ga. Če se podate na ta pohod, smo prepričani, da ste velik ljubitelj 
neokrnjene narave in miru. Ohranimo in spoštujmo jo. Prosimo za 
spoštljiv odnos do vsega, kar nas obdaja. Zemljevid pa si lahko 
poiščete tudi na naši fb strani.
Ker so klopi letos zelo dejavni, vam priporočamo, da se v naravo 
podate zaščiteni. Prijetno pohajkovanje po Hotedršici.

Besedilo in foto: KTD Hotedršica

ZB NOB LOGATEC: ENAJSTI SPOMINSKI POHOD 
K OBELEŽJU USTANOVITVE LOGAŠKE ČETE 

V spomin na čase, ko se je rojeval 
odpor proti okupatorju, ko so 
bili sodelovanje, tovarištvo, do-

moljubje vrline, brez katerih ne bi prišli 
do končne zmage - do 5. maja 1945, dne-
va osvoboditve Logatca; v spomin na 
ustanovitev Logaške čete člani ZB NOB 
Logatec KO Tabor že vrsto let organi-
zirajo tradicionalni pohod k spominske-
mu obeležju nad sotesko Laih Kamen 
blizu Žibrš nad Logatcem. 

Tam je pohodnike letos pričakala van-
dalsko uničena spominska plošča. Da je 
poškodovana, so v Združenju izvedeli že 
konec lanskega leta in obvestili policijo, ki 
pa storilcev še ni našla. Letošnji enajsti po-
hod je bil žal brez glavnega organizatorja 
prejšnjih pohodov, predsednika KO Loga-
tec Tabor Branka Rupnika, ki je marca le-
tos preminul. Pohodniki so se mu poklonili 
z minuto molka.

Pohod se je zaključil s spominsko slove-
snostjo, na kateri je  predsednica Združenja 
borcev za vrednote narodnoosvobodilnega 
boja Logatec Vesna Jerina spregovorila o 
oboroženem odporu na Logaškem v prvih 
dveh letih vojne, ko je bila maja 1942 us-
tanovljena Logaška četa, ki se je mesec 
dni kasneje z vrhniško skupino partiza-
nov združila v Dolomitski odred. Tako je 
nastala velika partizanska enota, ki je s 
takrat odmevnimi akcijami močno vpliva-
la na vojno dogajanje na Logaškem. 

Ob zaključku se je zahvalila za udeležbo 
obema gostoma, Tilki Bogovič, članici 
ZZB Slovenije, in predsedniku Združenja 
iz Borovnice Matjažu Ocepku, praporšča-
koma, harmonikarju Timoteju Pellisu, re-
citatorki Zvonki Gantar, ožjemu vodstvu 
KO Tabor Nataši Šemrov in Bojanu Jazbe-
cu ter Ivanu Pergovniku za vodenje poho-
da. Za finančna sredstva zahvala tudi Ob-
čini Logatec. V Združenju so zadovoljni  
tudi z udeležbo, saj je na pohod v soboto, 
23. maja, dopoldne prišlo skoraj 50 udele-
žencev (tudi  v mejah ukrepov ob epide-
miji), od tega precej mladih. Pohodnike je 
na Turistični kmetiji Pr' Tumlet pričakala 
skromna pogostitev. 

Besedilo in foto: Brane Pevec
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ČEBELARSTVO – V NEPRECENLJIVEM SOŽITJU Z NARAVO

Pred svetovnim dnevom čebel je stekel pogovor z Janezom Nagodetom, 
od leta 2018 predsednikom logaškega čebelarskega društva.

Gospod predsednik, skozi vsakdanje be-
sedovanje nam je na jeziku čebelarjenje, 
čebelarstvo … Ob tem pomislimo na med 
in stvar je kar kmalu pri koncu, kajne?

Veste, med laičnimi pogovori bo temu kar 
tako, kot pravite. Morda pa je prav, da uvo-
doma naglasiva, da je ta čas uveljavljena le 
definicija čebelarstvo, ki je že iz davnine 
sodilo med kmetijske dejavnosti, vezano 
tako kot dandanašnji na gojenje čebel. De-
javnost je namreč stara malodane toliko, 
kot je stara človeška civilizacija. Vsekakor 
se je s čebelarstvom ukvarjal že stari Egipt. 
In potlej so se s čebelami skrbno trudile 
generacije do naši dob.

In kako se čebele oddolžujejo čebelarjem 
za njihovo skrbnost? 

Ja, čebelice ne želijo ostajati dolžnice, zato 
čebelarjem za ves trud vračajo kar obilo 
dobrin, denimo: med, cvetni prah (sukanec 
ali izkopanec), vosek, matični mleček, pro-
polis in čebelji strup. Za čebelarje so pose-
bej zanimivi med in cvetni prah pa vosek, 
matični mleček in propolis. Zdravilstvo pa 
se zanima zlasti za matični mleček, pro-
polis in čebelji strup. Ampak čebele niso 
radodarne le čebelarjem, z opraševanjem 
cvetja skrbijo za prepotrebno pridelavo 
sadja, ki pomembno dopolnjuje mnogotera 
težko pogrešljiva človeška hranila.

Omenili ste pradavne Egipčane; kdaj se 
pa pojavi čebelarstvo na slovenskih tleh?

Čas razsvetljenstva je bil naklonjen tudi 
čebelarstvu na naših tleh. Vsestranska 
prizadevanja za gospodarski in izobraže-
valni razvoj razsvetljene cesarice Marije 
Terezije so bila namenjena tudi umnemu 
ravnanju s čebelami. Prelomno pa je bilo 
19. stoletje, ki je čebelarska prizadevanja 
posameznikov – še posebej pomembnih 
čebelarjev, ki so vse bolj utemeljevali 
kranjsko čebelo-sivko kot najbolj razšir-
jeno čebeljo pasmo na svetu, vsekakor pa 

vodilno v Evropi – vodilo k društvenemu 
organiziranju čebelarjev. Prva čebelar-
ska društva na Kranjskem se pojavijo v 
sedemdesetih letih 19. stoletja. Kranjsko 
čebelarsko društvo, v katerega so bili 
včlanjeni: iz Gorenjega Logatca učitelj 
Anton Požar in župnik Matej Markič, iz 
Dolenjega Logatca pa podjetnik Janez Zi-
herl, je bilo ustanovljeno leta 1874. Samo 
leto pozneje pa so na Notranjskem začeli 
z organiziranim čebelarstvom na Rakeku, 
kraju, ki je bil vabljiv za hojevo pašo. Tja 
so s Kranjskega vozili panje po železnici. 
In z Rakovčani so bili povezani tudi loga-
ški čebelarji.

Na Kranjskem velja za očeta čebelar-
stva Anton Janša (1734-1773); kaj pa 
Notranjska, je imela svojega »Janšo«?

Tudi! Pa ne ravno Janšo. Na Notranjskem 
je oral pomembno čebelarsko društve-
no ledino Anton Žnideršič (1874-1947), 
kmet, čebelar in podjetnik iz Ilirske Bistri-
ce, ki velja za starosto – osrednjo osebnost 
notranjskega in celo slovenskega čebelar-
stva v 20. stoletju. Žnideršič je podjetno 
razpolagal kar s 500 panji! Prav na začet-
ku tega stoletja je izdelal panj, imenovan 
panj-AŽ, namreč po inicialah njegovega 
imena in priimka. Tovrstni panji – s takimi 
ali drugačnimi dopolnitvami in premenami 
– so v uporabi še v današnjem času.

Od kdaj se pa društveno čebelari na Lo-
gaškem?

Čebelarsko društvo v Logatcu se je kar 
lepo podvizalo, da bi sledilo dogajanjem 
v sosednjem Rakeku. Logatčani so usta-
novili svoje čebelarsko društvo leta 1905, 
tako da letos naše društvo praznuje svojo 
115-letnico. Od vsega začetka je društvo 
povezovalo čebelarje iz vseh krajev loga-
ške občine, kar velja še v današnji čas. Če-
belarstvo je s svojo tradicijo preživelo vse 
čase, tudi vse vojne. Članstvo pa je vedno 
nihalo: bilo ga je več, bilo ga je manj. 

Kaj pa dandanašnji?

Zanimanje za čebelarstvo je še vedno do-
kaj živo. V društvo je včlanjena kaka stoti-
na čebelarjev. Res pa je, da bi pričakovali 
več mladih, ki bi jih pritegnila ta pomemb-
na dejavnost. Včasih so šole skrbele za na-
raščaj med čebelarji, ta čas pa, žal, deluje 
čebelarski krožek le na šoli v Gorenjem 
Logatcu.

In kako je z načrti čebelarskega društva?

No, dela v društvu nikoli ne zmanjka ne 
pri praktičnem, izpopolnjevalnem ali iz-
obraževalnem delu. Načrtujemo pa troje 
pomembnih dejanj: z županom Bertom 
Menardom se dogovarjamo za postavitev 
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dveh čebeljih panjev na strehi Upravne-
ga centra. S tem bi radi dokazali, da se 
lahko čebelari tudi v strnjenem naselju, 
in tako potrjevali, da je pri nas še vedno 
dovolj ekološko okolje, saj samo v takem 
čebele živijo. Nadalje: Z društvom želimo 
poiskati primerno zemljišče za društveni 
čebelnjak, ob katerem bi potekalo izobra-

Sodobno življenje je polno izzivov, 
ki prežijo na nas tudi takrat, ko to 
najmanj pričakujemo.

Napredne varnostne rešitve 
za varovanje doma že od 
19,90 EUR/mesec. 

Storitve varovanja 
3 mesece brezplačno.

SODOBNE REŠITVE 
ZA VAREN DOM

080 17 12 www.aktiva-varovanje.si
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ževanje in praktično usposabljanje članov 
v čebelarstvu, posebej o novostih. Prime-
ren se nam zdi prostor ob dolenjelogaškem 
tunelu. In tretjič: Prizadevamo si, da bi se 
rešili zadrego, v katero nas postavljajo se-
danji prostorski akti. Na podlagi veljavnih 
aktov namreč ni mogoče postaviti čebeljih 
panjev na kmetijsko zemljišče! Pa čeprav 

je od nekdaj veljalo, da je čebelarjenje 
kmetijska dejavnost! Zato smo naslovili na 
občinski svet pobudo, da bi prostorski akt 
dopolnili z določbo, s katero bi bilo možno 
pod določenimi pogoji postaviti čebelnja-
ke tudi na kmetijskem zemljišču.

Za sklepno misel vas sprašujem, kaj me-
nite o znanem reklu, da bo z izginotjem 
čebel izginilo tudi človeštvo? 

Glejte, če ne bodo preživele čebele, je v 
veliki preživetveni nevarnosti človeštvo. 
Opraševanje rastlin je praktično skoraj ne-
nadomestljivo. Pravimo, da je vsaka tretja 
žlica hrane odvisna od »dela« čebel. Pa 
še to velja imeti v mislih: čebela živi le 
v ekološko neoporečnem okolju, sicer se 
umakne. Torej – velja s čebelami živeti v 
neprecenljivem sožitju. 

Spoštovani gospod predsednik, vam in 
Čebelarskemu društvu Logatec želimo 
kar najbolj uspešnih prizadevanj.

Marcel Štefančič
Foto: Ma. P.
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V SREDIŠČU

OBČINI LOGATEC PRIZNANJE 
»PROSTOVOLJSTVU PRIJAZNO MESTO 2020«

V okviru Nacionalnega tedna 
prostovoljstva je župan Občine 
Logatec Berto Menard iz rok 

predstavnice Slovenske filantropije v 
Logatcu Saše Musec Čuk prejel pri-
znanje »Prostovoljstvu prijazno mesto 
2020«.

Nacionalni teden prostovoljstva v organi-
zaciji Slovenske filantropije je praznova-
nje prostovoljstva, zahvala prostovoljcem 
in prostovoljskim organizacijam za njiho-
vo udejstvovanje in povabilo posamezni-
kom, da spoznajo prostovoljske priložnos-
ti, svoj čas pa namenijo tudi v dobro svoje 
skupnosti. Na slovesni dan prostovoljstva, 
25. maja 2020, pa so razglasili tudi preje-
mnike nazivov:
-  Junaki našega časa (šole in dijaški do-

movi z najbolje organiziranim prosto-
voljstvom),

-  Naj prostovoljec in Naj prostovoljka, 
zaposlen/a v javni upravi,

-  Naj mentor prostovoljcev in Naj mento-
rica prostovoljcev ter

-  Prostovoljstvu prijazno mesto 2020 
(občine, ki aktivno spodbujajo prosto-
voljstvo). 

V občini Logatec na različnih družbenih 
področjih delujejo mnogotera društva in 

organizacije, ki jih oblikujejo in povezuje-
jo prostovoljci. Preko sedemdeset takšnih 
društev je Občina Logatec v letu 2019 
tudi finančno podprla. Vodstvo občine se 
neprestano trudi prostovoljskim organi-
zacijam pomagati z zagotavljanjem infra-
strukturnih pogojev za izvajanje njihovih 

aktivnosti, pri logistiki in organizaciji več-
jih dogodkov, pri promociji in objavah na 
občinski spletni strani ter se odziva na nji-
hove predloge in pobude. Naštete spodbu-
de predstavljajo le delček tistih aktivnosti, 
na podlagi katerih se je strokovna komisija 
odločila, da Občini Logatec prvič podeli 
naziv Prostovoljstvu prijazno mesto 2020.
 Prejem laskavega naziva predstavlja za-
gon za še večjo sodelovanje Občine s pro-
stovoljskimi organizacijami. Vizija razvoja 
prostovoljstva v občini je rast medsebojne-
ga sodelovanja in skupnega izvajanja raz-
ličnih dejavnosti. Gre za sodelovanje med 
nevladnimi organizacijami in ustanovami 
ter Občino Logatec. Družba in kvaliteta 
življenja se ohranjata s prostovoljstvom, 
medsosedsko pomočjo in solidarnostjo. 
Mnogo cest je v naši občini, ki jih posa-
mezniki prostovoljno, za izboljšanje pove-
zave s centrom, popravljajo sami.  Kakšna 
velika dodana vrednost so prostovoljska 
gasilska društva in tudi druga društva, v 
katerih je pomemben  pozitiven odnos do 
človeka in njegov razvoj.  Tudi v prihod-
nje bomo kot lokalna  skupnost finančno 
in tudi z lastnim delom razvijali prosto-
voljstvo in gradili temelj zdrave družbe.

Romana Hribar 
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V SREDIŠČU

ŠE ZNAMO BITI LJUDJE
Slovenska filantropija podeljuje nazive Pro-
stovoljstvu prijazna občina tistim občinam, 
ki se trudijo razvijati prostovoljsko delo. 
»Kot združenje za promocijo prostovoljstva 
smo zelo veseli, da se je letos na razpis pri-
javila tudi Občina Logatec, kar kaže,  da 
se lokalna skupnost zaveda dragocenosti 
prostovoljstva v družbi,« pove Saša Musec 
Čuk, strokovni vodja Hiše Sadeži družbe 
Logatec. »Ker pa je treba naziv vsakoletno 
obnavljati, naj bo to spodbuda za nadaljnje 
dobro delo, da ne bi zaspali na lovorikah.«

Kakšna je dejavnost vaše humanitarne or-
ganizacije?

Pod okriljem slovenske filantropije se izva-
jajo številni programi. V Logatcu se je v letu 
2017 odprl eden od medgeneracijskih cen-
trov Hiša Sadeži družbe Logatec. V našem 
primeru gre za skupnostni center, ki je odprt 
za medgeneracijsko povezovanje in solidar-
nost, vključevanje ranljivih skupin, znotraj 
centra pa organiziramo številne brezplačne 
dejavnosti in aktivnosti, tudi preventivne, 
na katerih lahko udeleženci pridobijo nove 
veščine ali pa jih sami predajo naprej. V 
našem centru opažamo, da je veliko potreb 
pri vključevanju in opolnomočenju ranlji-
vih skupin (brezposelni, priseljene družine, 
osebe z motnjami v duševnem zdravju, sta-
rejši brez svojcev in prijateljev), ki potrebu-
jejo pomoč. Včasih je dovolj le pogovor ali 
psihična podpora.

Kako lahko ponudite pomoč in kako priti 
do vas?

Trenutno v naših prostorih poteka učna po-
moč za otroke in mladino iz socialno ogro-
ženih družin, pomoč lahko poiščejo tudi 
starejši, ki bi se želeli naučiti uporabljati pa-
metne telefone in računalnike, v aprilu smo 
pričeli z razvozom hrane posameznikom 
in družinam, zagnali smo tudi prostovolj-
ski servis, kar pomeni, da lahko naše pro-
stovoljce napotimo na teren. Najdejo nas v 
Gornjem Logatcu, v prostorih Ljudske šole, 
lahko nas pokličejo na 070 892 903 ali piše-
jo na hisa-logatec@filantropija.org.

Kdo so vaši sodelavci in katera področja 
predvsem pokrivate?

Je pritisk na vas in iskanje pomoči ob kon-
cu šolskega leta večji kot med letom? 

V normalnih razmerah je bilo največ pov-
praševanja po učni pomoči ravno konec 
leta, tokrat je drugače, saj se starši in otro-
ci verjetno zanašajo na to, da bodo zaradi 
spremenjenih razmer v vsakem primeru 
napredovali. Zgledno je sodelovanje z obe-
ma šolama.

Uspeh in izboljšava pri otroku sta za vas 
največje priznanje. Se otroci vračajo k vam 
pogosto?

Želeli bi si, da se otroci ne bi vračali, saj 
bi to pomenilo, da naše pomoči ne potrebu-
jejo več, a kljub temu opažamo, da se ob 
zaključku ocenjevalnih obdobij potrudijo in 
popravijo oceno. Otroci, ki so se učili sku-
paj z našimi prostovoljci, so popravili ocene 
in napredovali. 
Ponosni smo lahko, da v tej splošni naglici, 
ko so obrazi pogosto obrnjeni drug od dru-
gega stran, med nami najdemo take osebe, 
ki so pripravljene priskočiti na pomoč, po-
nuditi svoje znanje, izkušnje ali pa le ramo, 
da se lahko posameznik nasloni nanjo, ko je 
življenje pretežko. Zato hvala vsem prosto-
voljkam in prostovoljcem!

Metka Bogataj
Foto: arhiv HSD

Trenutno sva v centru zaposlena dva, od 
junija dalje imamo zaposleno osebo prek 
programa javnih del, lahko rečem, da so 
moji sodelavci vse od odprtja centra ravno 
prostovoljci. Ponujamo vsebine za vse ge-
neracije, čeprav je največ obiskovalcev med 
starejšimi in otroki. Učno pomoč izvaja de-
set prostovoljcev, od tega pet aktivno.

Otroci so najranljivejša skupina. Kakšno 
pomoč potrebujejo?

Pri nas se otroci vključujejo v različne 
ustvarjalne in gibalne aktivnosti, predvsem 
med počitnicami skozi vse leto, prostovolj-
ci jim namenjamo svoj čas in pozornost, 
konkretno pa je največ potreb po učni po-
moči. Tam, kjer je situacija resnično te-
žavna, so se na nas pogosto obrnili kar 
zaposleni iz osnovnih šol. Pokličejo tudi 
starši, menim pa, da je po družinah veliko 
takšnih staršev in otrok, ki ne vedo, da tovr-
stna pomoč obstaja. 

Verjetno je po epidemiji še toliko huje. Je 
meč korone zarezal tudi v vaše delo?

Mislim, da se bo šele pokazalo, kaj je v 
družbo prinesel ta virus, saj so se že zače-
la odpuščanja. Med pandemijo smo ves čas 
bili na voljo za individualni pogovor, učenje 
je teklo tudi na daljavo.
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Gasilci bodo še naprej tesno sodelovali  z vsemi, o akcijah, tek-
movanjih, srečanjih, ne nazadnje o veselicah, ki prinašajo tudi del 
prepotrebnih sredstev, pa vas bodo pravočasno obvestili na načine, 
ki ste jih vajeni doslej. Posebej se vsem zahvaljujejo za donacije, 
brez katerih bi težko obnavljali delovna sredstva in opremo. Ena od 
oblik je tudi ta, da darujete del dohodnine.

Besedilo in foto: Brane Pevec

V SREDIŠČU

GASILCI – TEMELJ PROSTOVOLJSTVA
Ko omenjamo prostovoljstvo, ne moremo mimo članic in članov 
prostovoljnih gasilskih društev. Med epidemijo so, kolikor je bilo 
v njihovi moči, najprej poskrbeli za zaščitne maske za svoje člane, 
potem pa skupaj s člani civilne zaščite tudi za sokrajane. Pri tem so 
bili bolj ali manj inovativni, vsekakor pa je bilo poskrbljeno, da ni 
nihče ostal brez tega pomembnega zaščitnega izdelka. Na svojih 
spletnih straneh so posredovali razna obvestila v zvezi z ukrepi v 
času epidemije, priskočili tudi na pomoč, kjer je bilo potrebno.

Sicer pa so ves čas opravljali naloge, za katere so zadolženi. Nekaj-
krat so posredovali zaradi neupoštevanja prepovedi kurjenja v nara-
vi, pomagali so pri gašenju obsežnega požara na Krasu, posredovali 
pri prometnih nesrečah. Le-teh je bilo sicer manj, zato pa je bilo več 
intervencij v domačem okolju. Malce neobičajno je bilo  reševanje 
lisice, ki se je v ujela v odpadni jašek. Ko so jo rešili, so jo po dogo-
voru z Lovsko družino spustili v naravo.

Tako kot mnogi drugi gasilci po državi, so tudi gasilci logaških pro-
stovoljnih gasilskih društev poskusili pričarati klasično prvomajsko 
vzdušje z budnico. Na gasilske avtomobile so namestili zvočnike s 
posnetki logaškega pihalnega orkestra, ki so vsa prvomajska jutra 
doslej prebujali Logatčane v prazničen dan.

DO ZDRAVNIKA, 
KO GA POTREBUJETE
Zdravstvena polica je najpopolnejše 
zavarovanje za zdravstvene storitve 
v mreži zasebnih izvajalcev,  
ki omogoča:
• hiter dostop do specialističnih 

storitev in operativnih posegov
• asistenco zavarovalnice
• obisk zdravnika na primarni ravni
• sklenitev tudi za otroke  

(paketa Junior in Junior Plus) 
 
 
 

• storitev, ki vam pripada 
ob sklenitvi zavarovanja

Matija Štimec
Komercialist svetovalec
T: 051 349 063
matija.stimec@vzajemna.si

Poslovalnica Vrhnika
Ljubljanska cesta 16
1360 Vrhnika

NOVO

080 20 60    vzajemna.si
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Na mladih svet stoji.
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MED NAMI

UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE VABI 
V DEVETO ŠTUDIJSKO LETO

Koronavirus je uspešno za nami. Tudi nam v Društvu UTŽO jo je 
neprijetno zagodel, tako smo leto  zaključili, kot je bilo edino mogo-
če. Nekatere študijske skupine so delale na daljavo, druge pa bodo 
zamujene ure nadoknadile v septembru.

Zdaj se pripravljamo na novo študijsko leto.

Člani in tisti, ki to želite postati, se bodo lahko vpisali v pone-
deljek, 7. 9. in 14. 9. 2020, od 9.00. do 11.00. od 17.00. do 19.00 
v prostorih Društva Univerza za tretje življenjsko obdobje, na 
Notranjski 14. Zamudniki bodo lahko opravili vpis še ob pone-
deljkih od 16. do 17.ure v septembru in oktobru v času uradnih 
ur.

Člani bodo lahko izbirali med naslednjimi študijskimi programi: 
Angleščina – 6 skupin, Italijanščina – 3 skupine, Francoščina, Ra-
čunalništvo – 2 skupini, Klasična glasba,  Umetnostna zgodovina, 
Etnološki seminar, Spoznavanje domačega kraja-2 skupini, Servie-
tna tehnika, Keramika in mozaik, Likovno ustvarjanje, Kvačkanje, 
pletenje in vezenje, Obdelava lesa, Vaje za bolj zdravo hrbtenico – 2 
skupini, Sodobni ples. Novost v letošnjem letu bo Klekljanje - zače-
tni in obnovitveni tečaj. 

Seznam je pester, zagotovo se bo našlo za vsakega nekaj. Se že 
veselimo  ponovnega srečanja jeseni.

Upravni odbor UTŽO Logatec

Medgeneracijski center Hiša Sadeži družbe Logatec

NOVOSTI V JULIJU IN AVGUSTU

Počitniške urice za otroke (6-12 let):

•	 Vsak ponedeljek, sredo in četrtek med 10.00 -12.00 
(ustvarjalne delavnice, družabne igre, spoznavanje 
bližnjega gozda in kraja, kolesarski izleti, hišni kino, 
kuharske in šiviljske delavnice in še in še)

Počitniška tabora za otroke (6-12 let)

•	 JULIJ: 20.7. - 24.7, med 9.00-15.00 (potrebne prijave 
do 13.7., prednost imajo otroci iz socialno ogroženih 
družin)

•	 AVGUST: 17.8. – 21.8., med 9.00-15.00 (potrebne 
prijave do 10.8., prednost imajo otroci iz socialno 
ogroženih družin)

REDNE TEDENSKE AKTIVNOSTI

Ponedeljek
• 8.00: Začnimo dan z jogo

• 18.00: Druženje ob kvački

Torek
• 10.00: Falun Dafa (starodavna kitajska praksa sproščanja in 
meditacije)
• 18.00: Tečaj slovenščine za tujce (potrebne prijave)

Sreda
• 18.00: Tečaj slovenščine za tujce (potrebne prijave)

Četrtek 
• 10.00: pogovorna skupina za odrasle (vsak 1. in 3. četrtek v 
mesecu)

Petek
• 9.00: Potepanja po Logatcu in okolici (sprehodi z 
raziskovanjem logaške naravne in kulturne dediščine)

Po dogovoru:

•pomoč pri uporabi pametnih telefonov in računalnika za 
starejše (potrebne prijave)

• učna pomoč za otroke iz socialno ogroženih družin (potrebne 
prijave)

Vse aktivnosti so brezplačne, prostovoljni prispevki so 
dobrodošli. 
Spremljajte nas na naši fb strani @hisasadezidruzbelogatec.

Kontakt, informacije in prijave:
Tržaška cesta 148, 1370 Logatec 
E: hisa-logatec@filantropija.org
T: +386 (0) 70 892 903 

DELOVNI ČAS
PONEDELJEK-PETEK: 8.00-18.00
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KO SO SILOMA UTIHNILI TUDI NAŠI PEVSKI ZVOKI 

Koronavirus nam je neprijetno zagrenil življenje, vzel nam je celo dobršen del 
svobode. Z njim se je nad nas zgrnil čas prekrižanih računov, česar generacije od 
davnine niso doživele: zaustavil se nam je dobršen del javnega življenja.

Koronavirus jo je zagodel mno-
gokomu in mnogočemu na tem 
božjem svetu, tudi pevstvu na 

Logaškem. Razglasitev epidemije nale-
zljive bolezni Covid-19, ki ga je zlohotno 
povzročal ravno koronavirus, je od 12. 
marca do 1. junija letos prepovedovala 
sleherno združevanje, kar je onemogo-
čilo tudi vadbeno delo in vsakršno na-
stopanje pevskih zborov –doma in nič 
drugače v gosteh. »Prisilni počitek«, ki 
se je podaljšal še v junij, če ne še dlje, 
je bil namenjen dvanajsterici naših pev-
skih zborov in četverici malih pevskih 
skupin.

Virusni čas je odplaknil dobrih 200 vaj 
(poprečno po 2 uri in dlje za vajo) in nad 
90 nastopov. In kako so se vaje in nastopi 
izmaknili posameznim zborom? 

Ženski pevski zbor Društva upokojencev 
Rovte – Rovtarska dekleta, ki jih vodi 
Mari Loštrek Žižek, je bil ob deset vaj in 
štiri nastope: Gregorjevo v Logatcu, jubilej-
ni nastop v Polilpi, nastop ob praznovanju 
petletnice samostojnega prepevanja ljudske 
pevke Marije Baraga v Cerknici ter jubilej-
ni koncert ob desetletnici zbora Rovtarskih 
deklet v Rovtah. – Jubilejni koncert, ki ve-
lja za najpomembnejši dogodek zbora, bo 
prestavljen na jesenski čas. 
Mešani pevski zbor Adoramus, ki ga vodi 
Marjan Grdadolnik, se je moral odpoveda-
ti dvanajstim rednim vajam in intenzivnemu 
pevskemu vikendu na Sveti Gori ter neka-
terim pomembnim načrtom: v Logatcu ve-
čer »S pesmijo po slovenskih pokrajinah«, 
snemanje skladb logaških avtorjev za zgoš-
čenko Glasbene šole Logatec, prepevanje 
za velikonočne praznike v domači župniji 
sv. Nikolaja, udeležba na občinski reviji, 
gostovanje pa na festivalu v St. Tropezu v 
Franciji z orkestrom Cantabile. – Gostova-
nje v St. Tropezu, ki je veljalo za najtehtnej-
ši projekt, so organizatorji prestavili na junij 
2021. –Če bo le mogoče, bo zbor vsaj nekaj 
od načrtovanega izvedel jeseni.

Pevska skupina Anima, ki jo vodi Boštjan 
Verdinek, se je morala odreči enajstim va-
jam in vsaj trojnemu bogoslužnemu petju 
v domači župniji in enkratnemu mašnemu 
gostovanju v župniji Javorje. – Za najpo-
membnejši projekt je skupina načrtovala 
prepevanje ob obredih velikega tedna. Od-
povedanega pomladnega letnega koncerta 
pa Anima ne bo mogla izvesti niti jeseni. 

Obrtniškemu mešanemu pevskemu 
zboru »Notranjska« pod vodenjem Mi-
haele Kavčič je virus najedel enajst vaj in 
pet nastopov; odpadli so nastopi v Domu 
Marije in Marte, na Gregorjevem sejmu, 
na območni reviji, na reviji obrtniških pev-
skih zborov Slovenije v Radomljah (po-
membnejši poudarek je zbor namenjal prav 
obema revijama) ter koncert z zborom iz 
Splita v Logatcu. – Koncert v Domu Mari-
je in Marte bodo pevci prestavili na jesen. 
Poleti pa namerava zbor pripraviti koncert 
z gosti na prostem.
Sekstetu Adoramus z umetniškim vod-
stvom Mihaele Kavčič je epidemija 
pospravila deset vaj. Pevke so se morale 
odreči vsaj dvakratnemu prepevanju pri 

mašnem bogoslužju ter mednarodnemu 
gostovanju v Švici. Prav temu gostovanju, 
ki bo predvidoma prenesen v naslednje 
leto, je veljala največja pozornost seksteta, 
ki pa načrtuje za jesenski čas koncertni do-
godek v Logatcu. 
Učiteljski oktet Pa kolik'r tol'k', ki ga 
umetniško vodi Primož Sark, se je moral 
posloviti od desetih vaj, od letnega koncer-
ta in območne revije, od dveh gostovanj v 
Domu starejših v Idriji in od odmevnega 
Srečanja oktetov v Jurovskem Dolu, kjer 
je oktet že dodobra udomačen. Vsekakor 
je fantom veljalo gostovanje na Štajerskem 
za najpomembnejši dogodek njihovih leto-
šnjih prizadevanj. Jesenski čas utegne biti 
primeren za nastop na območni reviji in 
morda tudi na letnem koncertu. 

Pevskemu društvu invalidov in upoko-
jencev Logatec, natančneje rečeno, žen-
skemu zboru Društev invalidov in upoko-
jencev z zborovodjem Matijem Logarjem, 
je koronavirus odtegnil dobrih dvajset vaj 
in sedem nastopov: v Domu Marije in Mar-
te, v Domu starejših Logatec, na Gregor-
jevem sejmu, na območni reviji, na reviji 

Kdaj se bodo pevci spet tako prešerno radostili – zlasti po lepo  uspelem nastopu?
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pevskih zborov Zveze društev invalidov 
Slovenije v Velenju in na Festivalu Oder 
sožitja ZDUS v Ljubljani ter ob odprtju 
podjetja LONSTROF v Logatcu. Največ 
prizadevanj so pevke namenjale pripravi 
letnega koncerta Pesem nas združuje, ki se 
iz pomladi utegne prestaviti na jesen.

Logaškemu vokalnemu kvartetu pod 
umetniškim vodstvom Lovra Groma je 
odneslo najmanj dvoje, troje vaj in dvoje 
nastopov.

Mešani pevski zbor Pevskega društva 
Logatec prav tako pod vodstvom Lo-
vra Groma je ostal brez 24 vaj in devetih 
nastopov: v Logatcu na razstavi Umetni-
ki za Karitas, na Gregorjevem sejmu, v 
Domu Marije in Marte ter v Domu starej-
ših, v Idriji pa so se odpovedali izvedbi 
maše; zadnje tri nastope umešča zbor na 
morebitni ljudomili jesenski čas. Zboru je 
dalje odplaknilo gostovanje v Slovenskem 
domu Bazovica – na Reki, v Gornjem Se-
niku in Monoštru v madžarskem Porabju, 
na Vrhniki pa Mednarodni festival Pod 
nebom rdeča roža in letni koncert pri sv. 
Lenartu. – Med počitnicami so v Logatec 

za 29. julij že tretjič povabili dijake srednje 
slovenske šole iz Buenos Airesa, vendar 
gostje obiska še niso potrdili. – Bo pa za-
nesljivo Večer pri vodnjaku na šentjanže-
vo, 24. junija.

Mešani pevski zbor Objem, se je pod 
vodstvom Mirjam Jelnikar moral odreči 
desetim vajam in nastopom na območni re-
viji, na letnem koncertu, pri bogoslužnem 
prepevanju v domači cerkvi in v Javorjah.

Pevski kvartet pod vodstvom Franca 
Pupisa se je odpovedal desetim vajam in 
nekaterim priložnostnim nastopom.

Koronavirus je na svojevrsten način priza-
del tudi delo cerkvenih pevskih zborov. 
V Hotedršici sta ostala brez vaj in ne-
deljskega bogoslužnega prepevanja Sta-
rejši cerkveni zbor pod vodstvom Simona 
Lukana (12 vaj) in Ženski cerkveni zbor, 
ki ga vodi Stane Nagode (tudi 12 vaj). V 
Rovtah se je moral Cerkveni mešani zbor 
pod vodstvom Janeza Trevna odpovedati 
dvajsetim vajam in bogoslužnemu prepe-
vanju. Podobno se je dogajalo tudi Cerkve-
nemu mešanemu zboru v Gorenjem Loga-

tcu, ki ga vodi Tatjana Hladnik (12 vaj), in 
zboru na Vrhu Sv. Treh kraljev, ki ga vodi 
Maja Justin (10 vaj) – tudi ta dva zbora 
brez možnosti bogoslužnega prepevanja.

Zanesljivo pa kaže, vsaj po napovedih Ta-
nje Pine Škufca, vodje območne izpostave 
JSKD, da se bo na jesen zgodila območ-
na revija za odrasle zbore in male pevske 
skupine. Pa kot smo navajali v tem zapisu, 
tudi kak letni koncert in morda še kaj. 
»Epidemija je zagotovo boleče vplivala 
na zborovske dejavnosti, saj jih je pov-
sem utišala. Vaje in nastopi so odpadli. 
Prestavitve vaj in nastopov v kasnejša ob-
dobja tega leta so vprašljive. Zagotovo pa 
smo preživljali čas, ko se je vsak pevec, ki 
je vpet v zborovsko dogajanje in življenje, 
zazrl vase in razmišljal o tem, kako veli-
kega pomena je petje in sploh sodelovanje 
v zboru. Zanesljivo smo pevsko udejstvo-
vanje zelo pogrešali, in menim, da bomo v 
prihodnosti znali petje še bolj ceniti in ga 
negovati ter se tako še z večjim zanosom 
lotevati nadaljnjih glasbenih podvigov,« je 
menil zborovodja in dirigent Marjan Grda-
dolnik koronavirusu na rob.

Marcel Štefančič
Foto: arhiv OMePZ Notranjska

Sto let kina v Logatcu, pomembne obletnice in nova dejstva o kinu (8)
NADALJEVANJE O TARZANU (iz logaškega kino sporeda 1935)

Zanimivo, da je na "logaškem" (prav-
zaprav hrvaškem) napovedniku na-
pisan »ameriški« priimek Weissmu-

ller s preglasom ü , v nemščini (»prikazuje 
Johnny Weissmüllera«)! Medtem ko je lik 
Tarzana na »logaškem« kino napovedniku 
z dvignjeno desnico že na meji silhuete 
in je Tarzanov obraz nejasen, praktično 
neprepoznaven, je fotografija v neznani re-
viji impozantna. Tarzan stoji v delni senci 
in njegova poza ter obraz sta izjemno dra-
matična. V maniri filmov Leni Riefenstahl 
Triumph des Willens in Olympia, iz katerih 
bi lahko bil ta lik. Tarzan izraža resnobno 
držo SS-vojaka (če si na Tarzanu predsta-
vljamo SS-vojaško uniformo in čelado) s 
kamenim, "poker face" obrazom. 
Po vzdušju delno spominja tudi na kasnejši 
plakat Richarda Kleina Drittes Reich, 1936 
(pri nas bolj znan kot »podlaga« za »pla-
katno afero«, saj je plakat Novega kolek-

tivizma, oddelka za propagando pri NSK 
– plakat so požegnale vse politične, celo 
armadne instance – predelava te nacistične 
slike. Plakat je leta 1987 zmagal na nate-
čaju Zveze socialistične mladine Slovenije 
za »propagandno upodobitev« vsakoletne 
stadionske »maše« v Beogradu ob dnevu 
mladosti in »rojstnem dnevu« Tita, s kate-
rim je bivši režim ohranjal kult osebnosti 
pokojnega maršala. »Afera« (28. februarja 
1987) je zamajala ideološke temelje Jugo-
slavije). O kultu umetnosti v službi naci-
stičnega režima piše Eric Michaud v knjigi 
The Cult of Art in Nazi Germany. 
Pa tudi sama objava fotografije v reviji 
je oblikovno osmišljena. Tarzanova »na-
cistično« dvignjena desnica diagonalno 
prebija zgornji levi vogal, tako da seže v 
višave naslova »Is this the World's Perfect 
Male?, ki ga njegova dlan seka. Besedi 
World's Perfect pa sta točno nad njim! 

Bolj kot podoba 
iz "logaškega" 
kino napovednika 
(ki me je pravza-
prav "dvignila" 
k raziskovanju) 
me je prepričala 
vsebina ameri-
ške bombastične 
prezentacije ide-
alnega moškega 
(»Übermensch-
-a« - Nadčlove-
ka) in slika dra-
matične, nič kaj 
" t a r z a n o v s k e " 
poze. V filmu tega ni!!! Tarzan je bil kljub 
vsemu romantičen lik in nasploh ne deluje 
tako strogo, hladno vojaško.  

Gvido Komar
(se nadaljuje)
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KORONA PAPIRČKI NETOPIRČKI IZPOD ROK UDELEŽENCEV 
OTROŠKE LIKOVNE ŠOLE JSKD

Karantena je prekinila naše delovanje, hkrati pa spod-
budila ustvarjalnost in iskanje novih, inovativnih oblik 
in prilagoditev. Ob sproščanju ukrepov nadaljujemo s 

prilagojenimi oblikami delovanja.

Izbruh novega koronavirusa je prekinil tudi vse dejavnosti na lo-
gaški izpostavi JSKD, odpovedali smo vsa načrtovana srečanja, 
prireditve in izobraževanja; že za 18. marec načrtovano srečanje 
najmlajših otroških skupin »Rastemo skupaj«, dogodke ob Gre-
gorjevem – medgeneracijsko ustvarjalno delavnico in odprtje raz-
stave udeležencev otroške likovne šole, nato še zborovske revije 
in razstave. Izvedbo nedokončanega smo preložili v negotovo pri-
hodnost. Po preklicu karantene smo 22. maja v Galeriji Hiša son-
ca brez odprtja in kulturnega programa postavili otroško razstavo, 
preimenovano v »Korona papirčki netopirčki«, ki si jo je bilo ob 
upoštevanju varnostnih ukrepov mogoče ogledati  do 22. 6. Izbrane 
risbe in slike otrok, nastale v likovni šoli JSKD pod mentorstvom 

Polone Pivk Mihevc, so zelo kvalitetne, otroci so se veliko naučili, 
opazen je napredek vsakega posebej in škoda bi bilo, če jih ne bi 
mogli pokazati širšemu občinstvu. Tako smo zadevo prilagodili in 
razstavo objavili še na spletu, na portalu mojaobcina.si, na strani te-
dna ljubiteljske kulture: www.tlk.si in v spletni galeriji JSKD, kjer 
je bila vidna do zaključka šolskega leta. 

Preostala srečanja otroške likovne šole smo nadaljevali z delavni-
cami v naravi, prvič 27. maja, zaključno srečanje pa smo zaradi 
slabega vremena z 10. 6. prestavili na torek, 23. 6. Prav tako smo v 
jesenski čas premaknili otroško razstavo na temo regijskega razpisa 
JSKD in Radia Slovenije »V objemu zvoka in slike« ter pevsko re-
vijo odraslih. Prvič smo v živo izvedli tudi Regijsko srečanje JSKD 
za Osrednjo Slovenijo »V zavetju besede«, 13. 6. na Kmetiji Šin-
kovc na Medvedjem Brdu, pred tem so po drugih regijah potekala 
preko spleta. 

Karantena zaradi virusa je ohromila ustaljene oblike delovanja, obe-
nem pa spodbudila veliko ustvarjalnosti in inovativnosti pri iskanju 
novih možnih oblik izvedbe, številne dejavnosti so se preselile na 
splet, iznašli smo nove načine, kar pa je tudi dobro. Naučili smo se 
prilagajati situaciji in uporabljati nova orodja. Seveda dogodkov in 
druženja v živo ne more nadomestiti nobena spletna oblika – tudi te 
imajo svoje prednosti in slabosti, kar je od tega dobrega in uporab-
nega, pa nameravamo ohranjati in razvijati tudi v prihodnje. Tudi za 
jesen je situacija še vedno negotova, vedno moramo imeti še rezerv-
ni plan izvedbe, kar zahteva veliko prilagodljivosti. Sama to vidim 
kot priložnost, da se stvari premislijo, prečistijo, prenovijo, kaj se 
opusti ter vnese nove ideje in svežino. 

Tanja-Pina Škufca

ZAVETIŠČE – RAZSTAVA SKUPINE KERAMIKA IN MOZAIK 

Postavljena je bila v Stekleni galeriji Večnamenske športne dvorane Loga-
tec, izdelke pa si je lahko z zunanje strani, torej skozi steklene stene, do 10. 
junija ogledal vsakdo, ki je šel mimo.
Odprtje je v petek, 29.maja, popoldne potekalo drugače kot sicer. Zbrali smo 
se pred galerijo, kjer je o vsebini razstave, ki je bila tokrat namenjena živa-
lim, odnosu ljudi do njih, najprej spregovorila mentorica Vesna Stražišar. 
Skupini pa je nekaj spodbudnih besed namenila tudi predsednica društva 
UTŽO Logatec Metka Rupnik: »Vi ste dobra skupina, uživate v svojem delu 
in ste v času karantene naredili vse te lepe stvari. Najpomembneje je, da se 
končno lahko zopet srečujemo, se pogovarjamo, izmenjamo izkušnje.« Po 
ogledu smo bili povabljeni v preddverje, kjer smo se prepričali, da znajo v 
študijski skupini Keramika in mozaik pripraviti tudi odlične jedi …
Razstavljale so: Bojana Čik, Bernarda Kostanjevec, Dora Klavžar, Helena 
Kusič, Marinka Krašovec, Metka Čuk, Jana Berginc, Jana Smodiš, Nives 
Škrlj, Pavla Vochl, Tanja Petrovič, Zdenka Gorenc in Janez Mihevc. Še hva-
la Občini Logatec za sofinanciranje društva.

Besedilo in foto: Brane Pevec
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»Kdorkoli naše zavetišče / kot dobrodošel gost obišče / in ginjen gleda, kaj 
je beda, / naj zraven tudi se zaveda, / da njim, ki mrak oči jim krije, / v tem 
domu luč prosvete sije!«

O ČUTEČI RAZSTAVI IN KATALOGU POLONE KOŽELJ IZ ROVT OB 
100-LETNICI PRVE ŠOLE ZA SLEPE IN SLABOVIDNE NA SLOVENSKEM

Center IRIS Ljubljana je lani kot nasle-
dnik Zavoda za slepo in slabovidno mla-
dino praznoval 100-letnico organiziranega 
izobraževanja slepih in slabovidnih otrok 
ter mladine. Ob tej priložnosti se je poleg 
Arhiva RS (kjer je bila razstava od 16. 
1. do 1. 3. 2020) odzval Slovenski šolski 
muzej (SŠM), ki z razstavo »V tem domu 
luč prosvete sije!« predstavlja del bogate 
zgodovine šolstva slepih in slabovidnih in 
s tem ozavešča javnost o prisotnosti in pro-
blematiki slepih in slabovidnih pri nas. Av-
torica razstave in kataloga Polona Koželj, 
prof. likovne umetnosti, v knjižnici SŠM 
zaposlena kot samostojna bibliotekarka: 
»V uvodnem delu razstave je časovni trak, 
na katerem so z letnicami in kratkimi 
dejstvi predstavljeni najpomembnejši 
dogodki iz zgodovine slovenskega zavo-
da za slepe vse od njegovih začetkov pa 
do današnjih dni. Osrednji del razstave 
sestavljajo trije tematski sklopi: pred-

šolska vzgoja slepega otroka, osnov-
nošolsko izobraževanje ter obdobje 
srednješolskega in poklicnega izobraže-
vanja. Vsi trije sklopi so predstavljeni s 
pomočjo zanimivih starih dokumentov, 
črno-belih fotografij ter predmetov, ki 
so nekdaj služili izobraževanju slepih in 
slabovidnih otrok in mladine. Razstava 
se zaključuje s postavitvijo simbolnih 
»vrat v prihodnost«, ki vabijo obisko-
valca k razmisleku, kakšna družba in 
kakšno življenje čakata mlade slepe in 
slabovidne osebe po končanem insti-
tucionalnem izobraževanju. Današnji 
Center IRIS namreč nudi izobrazbo 
na vseh treh starostnih stopnjah (pred-
šolsko, osnovnošolsko in srednješolsko 
obdobje), sledita pa osamosvajanje in 
inkluzija v širše družbeno okolje (iska-
nje zaposlitve ipd.), ki mladim slepim 
in slabovidnim še vedno predstavljata 
ogromen izziv in nemalokrat prinašata 

tudi vrsto težav.« Izjemno zanimivi so 
razstavni eksponati, saj so si večino učil in 
pripomočkov za poučevanje slepih morali 
tiflopedagogi izmisliti in izdelati sami. 

Danes zato predstavljajo dragocene mu-
zejske eksponate, saj je praktično vsako 
učilo unikatno. Razstavni katalog je na 
voljo tudi v knjižnicah v Logatcu in Rov-
tah. Ogled razstave zelo priporočam – še 
posebej šolski mladini. Razstava bo od-
prta do 18. septembra 2020. Poloni Koželj 
namenjam Cankarjeve besede, ki jih zapi-
sal v pismu vrli Minki Skaberne (sousta-
noviteljica prvega zavoda za slepe (1919) 
in knjižnice (1918) v Ljubljani, prevajalka 
in organizatorka prepisa knjig v pisavo 
za slepe, tudi Cankarja) v Ljubljani, 7. 6. 
1918: »Čestitam Vam, velecenjena gospo-
dična, da ste si bili dali tako vzvišeno in 
plemenito nalogo!«  

Gvido Komar Slepi otroci vohajo češnjeve cvetove.

Avtorica Polona Koželj Foto: Gvido Komar
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NAGROBNI SPOMENIK DRUŽINE DE GLERIA V DOLNJEM LOGATCU

Na dolnjelogaškem pokopališču je med lepšimi nagrobnimi spo-
meniki zagotovo de Gleriev. Grobni prostor obdaja nizek betonski 
zidec z vdelanimi pravokotnimi stebriči, osrednji del pa zaklju-
čuje stena iz grobo klesanega kamna, pokrita s položnim lesenim 
dvokapnim ostrešjem, ki ga na sredini podpira kos ležečega debla. 
Na desni polovici stene je v plitvi pravokotni niši zglajena plošča 
z imeni umrlih, na levi pa je polkrožno zaključena niša z meter 
visokim kipom Marije iz peščenjaka. Kip stoji na podstavku in 
je postavljen na prav tako grobo klesan kvader, na sprednji strani 
katerega je napis MARIJA/ IZPROSI JIM/ VEČNI MIR.

Imena pokojnih: †/ DRUŽINA/ de GLERIA/ANTON * 27/ 8 
1859 † 15/ 6 1934/MARIJA * 12/ 9 1852 † 28/ 12 1933/―^―/
ANTON * 24/ 4 1884 † 7/ 4 1971/ ELIZABETA * 23/ 11 1898 † 
7/2 1980/ ALEŠ * 19/ 4 1976 † 27/ 9 1994/ DUŠAN * 9/ 4 1923 † 
1/8 2002/ MINKA * 3/10 1928 † 3/3 2008

Anton de Gleria (1859–1934) je kot trinajstleten deček 1872. pri-
šel v Logatec, in sicer iz mesteca Paularo v Karniji. Sprva je kot 
trgovski vajenec delal v trgovini Toma Tolazzija, ki je v Logatec 
prav tako prišel iz Furlanije. Leta 1881 se je de Gleria poročil 
z vdovo Marijo Babič (prvič poročena Čuk), ki je imela majhno 
trgovino; skupaj sta jo povečala in razširila v trgovino z mešanim 
blagom. Ukvarjal se je tudi z žganjekuho, surovine je večinoma 
dobival iz Istre, slive iz Bosne, tropine pa s Primorske. Po brinjev-
cu je bilo posebej veliko povpraševanje na Dunaju. Tja je v velikih 
količinah izvažal tudi zobotrebce, ki so jih izdelovali domačini. 
Poleg tega je odkupoval zdravilna zelišča in v sezoni maline in 
gobe. Zaradi ugleda, ki ga je užival, je bil de Gleria tudi dolnjelo-
gaški občinski svetnik. 

Anton in Marija sta imela štiri sinove in dve hčeri. Najstarejši sin, 
Anton ml., je ostal doma na kmetiji. Poročil se je z Elizabeto Še-
merl iz Sinje Gorice (po domače Pr' Želoc). Imela sta sina Dušana, 
ki se je poročil z Marijo–Minko Mihevc (po domače Pr' Maklav); 
na plošči na spomeniku je napisan tudi njun vnuk Aleš1.

Tri leta po smrti Antona st. (in štiri leta po smrti njegove žene) je 
bil postavljen nagrobni spomenik, za katerega je kip izdelal kipar 
in medaljer Stane Dremelj – na podstavku je signatura z datacijo 
ST. DREMELJ 37 – sam spomenik pa je zasnovan pod vplivom 
arhitekta Jožeta Plečnika. 

Dremelj je bil rojen leta 1906 na Vrhniki. Kot mladenič je delal 
v lokalni rezbarski delavnici Ivana Buha. Ta je v času prezidave 
župnijske cerkve sv. Nikolaja v Dolnjem Logatcu v dvajsetih letih 
minulega stoletja dobil večje naročilo za prenovo oltarjev in po-
magal mu je tudi Dremelj. Na dvorišču Erkerjeve domačije (prej 
Hammerlitz) je imel majhno delavnico, tam je spoznal tudi svojo 
bodočo ženo. Obiskoval je Tehnično srednjo šolo v Ljubljani, kjer 
se je seznanil z osnovami kiparstva. Medaljerstva se je učil pri 
Antonu Severju, ki se je posvečal predvsem izdelovanju medalj in 
plaket. V času svojega bivanja v Logatcu je Dremelj izdelal tudi 
renesančno navdihnjen kamnit medaljon z reliefom sv. Boštjana, 

ki krasi pročelje kapele iz leta 1928, posvečene med 1. svetovno 
vojno padlim domačinom. Med letoma 1930–1934 je obiskoval 
Akademijo za likovno umetnost v Zagrebu, kamor je prišel jeseni 
1930. Diplomiral je 1934. pri profesorju Franu Kršiniću, specialko 
za medaljerstvo je opravil pri profesorju Ivu Kerdiću, čigar delo 
ga je – poleg renesančne medaljerske umetnosti – močno zazna-
movalo. Izpopolnjeval se je tudi v Italiji. 1936. se je z družino 
preselil v Ljubljano, kjer je od leta 1946 do upokojitve poučeval 
na Šoli za oblikovanje. Razstavljal je doma in v tujini, leta 1973 
je dobil Prešernovo nagrado Gorenjske. Zadnji desetletji je živel v 
Radovljici, kjer je 1992. tudi umrl. Pokopan je v Logatcu, in sicer 
v grobu Jenčič–Hammerlitz–Erker. Ob strani visokega stopničas-
tega podstavka kamnitega spomenika je pritrjen bakren medaljon 
z umetnikovim reliefnim avtoportretom, po obodu katerega teče 
napis STANE • DREMELJ • KIPAR–MEDALJER •1940. 

Spomenik de Glerievih je torej iz druge polovice tridesetih let mi-
nulega stoletja. Številni naši umetniki so se tako kot Dremelj v 
tem desetletju šolali na zagrebški akademiji. To obdobje je pri nas 
v prvi vrsti zaznamoval realizem, vendar, kot je opozoril umetno-
stni zgodovinar Igor Kranjc, je bilo skoraj toliko, kolikor je bilo 
avtorjev, tudi oblik realizma oz. realizmov. Konkretno delo bi lah-
ko označili kot poetični realizem. Pogled od blizu pokaže prefinje-
no izdelavo detajlov in odraža Dremljevo odlično obvladovanje 
tehnike, kar je še posebej prišlo do izraza pri njegovih reliefnih 
portretih in avtoportretih. 

Družina de Gleria, torej naročnik spomenika, je umetnika najver-
jetneje spoznala v času njegovega bivanja v Logatcu. Spomenik 
predstavlja eno od ambicioznejših del, nastalih v času ponovnega 
preporoda Logatca v dvajsetih in tridesetih letih 20. stoletja. Po-
membno vlogo so takrat kot naročniki umetnostno zanimivejših 
del imeli v glavnem premožnejši domačini, ki so skoraj vedno 
gojili tudi željo, da svojemu kraju zapustijo nekaj lepega, najsi bo 
to javni ali nagrobni spomenik, znamenje, kapela ipd. Kasneje je 
na Logaškem ta aspiracija žal precej usahnila.

Simona Kermavnar

1 Za tu zapisane podatke o družini de Gleria se najlepše zahvaljujem g. Dušanu de Gleria (pravnuk Antona st.). Celotno besedilo o spomeniku je objavljeno na spletni 
strani https://www.mojaobcina.si/logatec/novice/nagrobni-spomenik-druzine-de-gleria-v-dolnjem-logatcu.html, junij 2020.
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GLASBENIKI RTV SLOVENIJA PRED 
DOMOM STAREJŠIH OBČANOV V LOGATCU

Hornisti Simfoničnega orkestra RTV Slo-
venija v sestavi Boštjan Lipovšek, Sebas-
tijan Buda, Franci Šuštar in Petar Kšenek 
so v petek, 22. maja 2020, nastopili pred 
domom starejših občanov Logatec.

Vodja komorne skupine Boštjan Lipovšek 
je občinstvo na zabaven in poučen način 
seznanil z izvajanim programom in hkrati 
delom Simfoničnega orkestra nacionalne 
RTV hiše, Glasbene produkcije in same 
RTV Slovenija.

Varovanci doma so s hvaležnostjo in vese-
ljem sprejeli odlične izvedbe in jih nagra-
dili z lepim aplavzom. Na koncu so med 

POLETJE V KNJIŽNICI

Z 10. junijem se je v Knjižnici Logatec in njenih enotah znova 
začel poletni bralni izziv za mlade bralce – za stare od 7 do 12 
let - Poletavci (med počitnicami berejo 30-krat po 30 minut), 
za stare od 13 do16 let pa NajPoletavci (preberejo tri knjige). 
Zloženke so na voljo v knjižnici Logatec in njenih enotah ter v 
Knjižnici pod krošnjami. Poletavci bodo lahko za pol ure branja 
v Knjižnici pod krošnjami tudi dobili podpis v zloženko. 

Vsak ponedeljek dopoldne (ob 10.00) v juliju in avgustu bodo že 
tradicionalno potekale tudi Poletne pravljične urice pod lipo, 
letos najverjetneje z razmeram prilagojenim programom, tako 
da bodo ustvarjalne delavnice nadomestile druge dejavnosti. 

V juniju je odprla vrata Knjižnica pod krošnjami. Delo-
vala bo v okviru Knjižnice Logatec in Programa za mlade 
na lokaciji pred Narodnim domom ob robu igrišča, dobro 
vidna s Tržaške ceste. Knjižnica pod krošnjami nudi prostor 
za vse generacije in omogoča odmik v svet knjig in srečevanj 
z ljudmi, ki radi v naravi vzamejo v roke aktualne knjige in 
revije. Mladi bodo ob njej prirejali razne aktivnosti. Z njimi 
bo vedno prijetno. Knjižnica pod krošnjami je odprta vsak 
torek in četrtek med 14.00 in 20.00 uro v juliju in avgustu. V 
primeru slabega vremena ne deluje. 

Knjižnica Logatec

občinstvom prepoznali svojega kolega Ja-
neza Martinca, tenor saksofonista prve in 
ustanovne generacije Big Banda RTV Slo-
venija ter nekdanjega glavnega glasbenega 
urednika na RTV Slovenija. Gospod Mar-
tinc je v torek, 19. maja 2020, praznoval 
častitljivih 100 let. Srečanje je tako vse še 
bolj ganilo in glasbeni kolegi so mu oblju-
bili, da ga ponovno obiščejo. Obljubo so 
izpolnili že čez nekaj dni, prav na rojstni 
dan gospoda Martinca, ko mu je RTV Slo-

venija z Big Bandom pripravila prav po-
sebno presenečenje.

Slavljenca je pred domom za starejše ob-
čane, kjer biva, s posebnim glasbenim 
nastopom presenetili kvartet saksofonistov 
Big Banda RTV Slovenija, ki so mu zai-
grali dve skladbi.

Katja Pečaver
Foto: Irena Lesjak
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TRETJI PROTIKORONSKI PAKET ZA POMOČ GOSPODARSTVU

Po prvih dveh protikoronskih pa-
ketih je Državni zbor RS konec 
maja potrdil še tretji protikoron-

ski paket v vrednosti milijarde evrov, ki 
delodajalcem prinaša ukrep subvencio-
niranja skrajšanega delovnega časa in 
ukrep čakanja na delo tudi v juniju. Da 
mora slednji veljati za vse prizadete de-
javnosti, ne le za turizem in gostinstvo, 
je bila vseskozi tudi zahteva Obrtno-
-podjetniške zbornice Slovenije.

S tretjim paketom pomoči tako država še 
naprej zasleduje dva ključna cilja, ohrani-
tev delovnih mest in pomoč podjetjem, ki 
jim upada poslovanje. V Logatcu se je šte-
vilo registriranih brezposelnih iz obdobja 
pred epidemijo s približno 330 povečalo 
na dobrih 400 (maj 2020). 

Skrajšan delovni čas
do 31. 12. 2020
Z namenom ohranitve delovnih mest za-
radi posledic epidemije in preprečitve 
odpuščanja delavcev iz poslovnih razlo-
gov zakon ureja možnost odreditve dela s 
skrajšanim delovnim časom tistih delav-
cev, ki imajo sklenjeno pogodbo o zaposli-
tvi za polni delovni čas. Ukrep subvencio-
niranega skrajšanega delovnega časa lahko 
koristi vsak delodajalec, ki vsaj 10 odstot-
kom zaposlenih ne bo mogel zagotavljati 
90 odstotkov dela. Ukrep velja od 1. junija 
do 31. decembra 2020.

Delodajalec bo lahko delavcu, ki ima skle-
njeno pogodbo o zaposlitvi za polni de-
lovni čas, v primeru začasne nemožnosti 
zagotavljanja dela iz poslovnih razlogov 
začasno odredil delo s skrajšanim delov-
nim časom (od 20 do 35 ur na teden), v 
preostalem deležu do polnega delovnega 
časa pa delavca hkrati delno napotil na 
začasno čakanje na delo. Delodajalec bo 
lahko s strani Zavoda RS za zaposlovanje 
uveljavljal delno povračilo izplačanega 
nadomestila plače (subvencijo) za obdobje 
delnega začasnega čakanja delavca na delo 
v deležu od 20 do 5 ur tedensko.

Subvencija za ohranitev zaposlitve, ki jo 
bo uveljavljal delodajalec, bo odvisna od 
obsega skrajšanega delovnega časa in bo  
na posameznega delavca znašala od 112 do 
največ 448 evrov na delavca mesečno. 

Turistični boni
Ker je veliko vprašanje, kdaj bo turizem 
spet tak, kot se ga spomnimo pred letoš-
njim marcem, je Slovenija tej gospodarski 
panogi že namenila obsežen nabor finanč-
nih ukrepov, ki so usmerjeni predvsem v 
ohranjanje likvidnosti podjetij in delovnih 
mest. Ker pa turizma ni brez turistov, je dr-
žava uvedla najodmevnejši ukrep za spod-
budo turizmu, to so turistični boni.

Bon dobijo vsi tisti, ki imajo stalno prebi-
vališče v Sloveniji na dan 13. marec 2020. 
Polnoletnim osebam pripada bon v vred-
nosti 200 (vsi, ki so rojeni v letu 2002 ali 
prej), sicer 50 evrov.

Turistični boni, ki jih bodo prejeli vsi pre-
bivalci Slovenije, bodo unovčljivi od 19. 
junija do 31. decembra. Boni bodo pre-
nosljivi in deljivi, kar je rešitev, ki izena-
čuje konkurenčnost manjših ponudnikov v 
primerjavi z velikimi.

Turistični bon se lahko podari sorodnikom 
v ravni vrsti do drugega kolena – to so stari 
starši, starši, otroci, otroci zakonca ali zu-
najzakonskega partnerja, vnuki, zakonci, 
zunajzakonski partnerji, partnerji v skle-
njeni ali nesklenjeni partnerski zvezi ter 
otroci in njihovi zakoniti zastopniki, če to 
niso njihovi starši.

Izvedbeni del unovčevanja je prevzela fi-
nančna uprava, ki bo skušala proces unov-
čevanja maksimalno poenostaviti, hkrati 
pa poskrbeti, da ne bi prihajalo do more-
bitnih zlorab.

V praksi bo unovčevanje bona precej eno-
stavno, saj ga bodo lahko upravičenci na 
lokaciji turističnega objekta v Sloveniji 
unovčili z osebno izkaznico ali potnim 

listom, in sicer tako, da bodo to povedali 
receptorju turističnega objekta in sledili 
njegovim nadaljnjim navodilom.

Le v primeru unovčitve bona po tretji osebi 
(npr. dopustovanje otroka s starimi starši, 
sosedi, športnimi klubi itd.) ali prenašanja 
bona med sorodniki (npr. med starimi star-
ši in vnuki) bo treba že pred obiskom tu-
rističnega objekta imeti s seboj podpisane 
izjave. Vsi obrazci so dosegljivi na spletni 
strani www.fu.gov.si/turisticniboni.

Ker je v zvezi z rabo turističnih bonov pri-
čakovati veliko vprašanj, so na Finančni 
upravi vzpostavili tudi klicni center, ki bo 
na telefonski številki 08 200 1005.

Četrti protikorona paket
Pričakuje pa se oblikovanje še četrtega 
protikoronskega svežnja, s katerim bi lah-
ko odpravili vse tisto, kar gospodarstvo še 
pogreša v prvih treh paketih. Predstavniki 
delodajalskih organizacij so si prizadevali, 
da bi univerzalni temeljni dohodek samo-
zaposleni dobili tudi v juniju, prav tako 
tretji sveženj ni rešil problema najemnin, 
ki jih morajo mali obrtniki in podjetniki 
plačati za čas, ko jim je bilo onemogoče-
no opravljanje dejavnosti. Gostinci so si 
želeli znižanja stopnje DDV ter možnost 
koriščenja turističnih bonov tudi za go-
stinsko ponudbo. V marsikaterem podjetju 
pa je zaradi nelikvidnosti problem tudi v 
izplačilu regresa za letni dopust do konca 
junija.

Slovenski bruto domači proizvod je v 
prvem letošnjem četrtletju, prilagojeno na 
vpliv sezone, upadel za 3,4 odstotka, brez 
izločenega vpliva sezone pa za 2,3 odstot-
ka. To je največji upad BDP od zadnjega 
četrtletja 2012. Ocenjena gospodarska ak-
tivnost je za približno pol milijarde evrov 
manjša kot v zadnjem lanskem četrtletju, 
ko je bila največja doslej.

Dejan Šraml
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ZLATARSKA MOJSTRICA – MED OBRTJO IN UMETNOSTJO

V Sloveniji že več let ni srednješolskega izobraževanja 
za poklic zlatarja. Odkar šola ne obstaja več, se lah-
ko nove generacije v tem poklicu izučijo le tako, da si 

zagotovijo prakso pri katerem od zlatarjev, nato pa opravijo 
zaključni izpit in po želji tudi mojstrski izpit v okviru obrtno-
-podjetniške zbornice. 

Zato pa smo še toliko bolj lahko veseli, da se v Logatec po dolgih 
letih zopet vrača zlatarska obrt. Zlatarska mojstrica Katja Marolt 
iz Logatca je namreč na Notranjski cesti 4 odprla galerijo nakita 
Katjuša.

Za zlatarstvo se je navdušila že v sedmem razredu osnovne šole, 
ko se je odločala za bodoči poklic. Kot praktikantka se je pri 
grosupeljskem zlatarju zaljubila v ta poklic. V Celju je nadalje-
vala šolanje na srednji zlatarski šoli, po petih letih pa opravila 
mojstrski izpit na OZS in je ena redkih mojstric v tem poklicu v 
Sloveniji. Doma ima delavnico, njena dolgoletna želja pa je bila, 
da bi odprla majhno galerijo. To je sedaj tudi uresničila.

Katja Marolt stremi k izdelovanju kakovostnega ročno izdelanega 
nakita, ohranjanju zlatarskega poklica, ki je vsekakor ena izmed 
najstarejših obrti, v kateri je združenih veliko veščin. V poklicu je 
potrebna spretnost prstov in rok, ostrina vida, natančnost in umir-
jenost.

»Ker poklic zlatarskega mojstra počasi izgublja svoj pomen, pred-
vsem z množično prodajo in proizvodnjo nakita, se mi sedaj zdi 
pravi čas, da se predstavimo tisti, ki to znanje še imamo in se 
trudimo, da se ohrani. Moj namen je ohraniti poklic zlatarske-
ga mojstra, ki je umetnost z ogromno znanja, čuta za estetiko in 
oblikovanje. Potrebno je veliko natančnosti, samoiniciativnosti, 
inovativnosti in vztrajnosti. Znanje je treba nenehno obnavljati 
in spremljati trende,« je za Logaške novice povedala ob odprtju 
galerije.

V vsak izdelek vloži veliko truda, pri čemer zakrvavijo prsti, na 
koncu pa zaigra srce, ko vidi zadovoljno stranko, ki prevzame tvoj 
izdelek. Lahko bi ure in ure pisali o tem, kako je poklic izbral 
ravno njo. Kakšna je bila pot iskanja in pridobivanja znanja, ki ga 
pri nas primanjkuje. Kako je velikokrat potrkala na zaprta vrata. 
Naletela pa je tudi na kakšnega starejšega mojstra, ki ji je z vese-
ljem predal znanje, čustveno pripoveduje Maroltova.

Opaziti je, da posebno pozornost namenja zlatarskim izdelkom 
za posebne priložnosti, kot so poroka, zaroka, obletnice, rojstvo. 
Izdeluje poročne prstane, unikaten nakit, v katerega vključuje raz-
lične zlatarske tehnike. Okrasne predmete iz plemenitih kovin: 
zlato, belo zlato, rožnato zlato, srebro. Svetuje, oceni in izvaja 
tudi popravila ter vzdrževanje družinskega nakita.
 
Združuje znanje zlatarstva in obvladovanje slikarskih tehnik. Naj-
bolj prepoznaven pa je njen ročno poslikan nakit, za katerega je 
sama razvila postopek in tehniko. 

Zase pravi, da po svetu hodi z odprtimi očmi, v objektiv lovi nje-
gove lepote in včasih naleti tudi na kakšen kamenček, ki prevzame 
njeno pozornost. Z brušenjem in oblikovanjem v nakitu poudari 
njegovo lepoto. 

»Vse, kar počnem, ni moj poklic, je moje življenje«, nam ob od-
hodu na vratih še doda zlatarska mojstrica Katja Marolt.

Dejan Šraml
Foto: osebni arhiv
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POVEZALI LOGAŠKE GOSTINCE IN ŽIVILCE

Vsi, ki delajo z živili in so zato 
odgovorni za varnost le-teh, mo-
rajo biti primerno usposobljeni 

in seznanjeni z načeli dobre prakse za 
delo, ki ga opravljajo. Nosilec živilske 
dejavnosti pa je odgovoren za to, da so 
osebe, ki delajo z živili v njegovi živil-
ski dejavnosti, ustrezno usposobljene za 
svoje delo tako, da jim daje ustrezna na-
vodila, jih nadzira ipd.

Danes je poleg lokalne in zdrave hrane 
predvsem pomembno, da je hrana, ki jo 
užijemo, varna. Zato je ključno, da vzdr-
žujemo čistočo, ločujemo surovo in kuha-
no hrano, skrbimo za temeljito toplotno 
obdelavo, hrano shranjujemo pri ustreznih 
temperaturah ter pri pripravi uporabljamo 
varno pitno vodo in varna živila.
Vse to je pomembno že pri domači upora-
bi, še toliko pa bolj v proizvodnji ali pro-
metu z živili, kjer lahko delajo le osebe, ki 
v praksi izkazujejo znanja o higieni živil, 
pridobljena s strokovno izobrazbo za delo 
oziroma z dodatnim usposabljanjem za 
delo z živili. 
Smernice HACCP (angl. Hazard Analysis 
and Critical Control Points) so preventivni 
sistem, ki omogoča identifikacijo oziroma 
prepoznavanje, oceno, ukrepanje in nadzor 

nad morebitno prisotnimi dejavniki tvega-
nja. Cilj vzpostavljenega HACCP siste-
ma je zagotoviti varna živila na preprost 
način; to je sistem, ki je osredotočen na 
obvladovanje kritičnih kontrolnih točk na 
področju pridelave, proizvodnje, priprave 
oziroma prometa varne hrane.
Zato je Občina Logatec v sodelovanju 
z Območno obrtno-podjetniško zborni-
co Logatec sredi junija 2020 organizirala 
usposabljanje o higieni živil in sistemu 
HACCP, ki je bilo namenjeno logaškim 
gostincem, živilcem, prevoznikom živil, 
proizvajalcem živil in pijač, javnim zavo-
dom (vrtci, šole, domovi za starejše itd.) 
in drugim, ki imajo kuhinjo oz gostinski 
obrat. Na poldnevno usposabljanje se jih 
je odzvalo več kot trideset.
Predavateljica, mag. Katarina Železnik 
Logar, vodja ljubljanske podružnice Inšti-
tuta za varstvo pri delu in varstvo okolja 
Maribor, je predstavila zahteve zakonodaje 
na področju varne hrane; higiene živil ter 
odgovornost nosilcev dejavnosti in zapo-
slenih. Udeleženci so spoznali, kako izde-
lati lasten HACCP načrt in spremljajoče 
higienske programe.
Danes je zelo pomembno zagotavljanje 
sledljivosti živil ter poznavanje posebnosti 
pri lastni pridelavi živil v majhnih količi-

nah v gostinskih obratih. Gostinci in živilci 
morajo vseskozi slediti številnim novostim 
v zakonodaji in obveznostim (akrilamid, 
transmaščobne kisline …). Med njimi 
je tudi obveznost označevanja hranilnih 
vrednosti ter alergenov in snovi, ki lahko 
povzročajo preobčutljivost.
Zaradi preprečevanja okužb z novim koro-
navirusom so se udeleženci seznanili tudi 
s priporočili NIJZ za delo z živili. Izognili 
pa se niso niti izkušnjam iz prakse, in sicer 
pogostim kršitvam, ki jih inšpektorji za-
znavajo na terenu, in kako se jim izogniti. 
Zaključki so bili, da so najpomembnejši 
ljudje – zaposleni, ki delajo z živili. Biti 
morajo motivirani, ustrezno izobraženi in 
praktično usposobljeni. Pravilni postopki z 
živili morajo v živilski dejavnosti postati 
navada.

Usposabljanje je bilo sofinancirano s stra-
ni Evropskega sklada za regionalni razvoj 
in Republike Slovenije v okviru projekta 
Formica 3 Cerkno-Idrija-Logatec. Nalož-
bo sofinancirata Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj.

Dejan Šraml
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PRILAGODITEV ŠPORTNE AKTIVNOSTI V »KORONAKRIZI«

Epidemija koronavirusa je bilo 
obdobje sprememb, prilagajanj 
in omejitev, ki so v nas vzbujale 

nelagodje, morda tudi strah. Človeško 
telo se na stres odzove na povsem ne-
zavednem nivoju, porastejo »stresni« 
hormoni, ki dolgoročno organizmu ško-
dujejo. Eden od najuspešnejših načinov 
za zniževanje ravni stresnih hormonov 
je zagotovo »zdravo« športno udejstvo-
vanje. 

Zakaj »zdravo« v navednicah? Ker z da-
našnjim načinom in tempom življenja 
povprečnega delovno aktivnega odrasle-
ga šport velikokrat predstavlja dodaten 
stres in ne način sproščanja ter ohranjanja 
zdravja. Glavni cilj strokovnih delavcev bi 
moral biti otrokom privzgojiti zdrav od-
nos do športa in odraslim predstaviti pasti 
pretiravanja. Ravno to je bila tudi misel-
nost strokovnega kadra Triatlon kluba Lo-
gatec v času epidemije. Naenkrat se nam 
je postavilo ogromno vprašanj, ki so bila 
pomembna za načrtovanje vadbe, a nanje 
nismo imeli odgovorov: kaj bo s tekmo-
valno sezono, kako načrtovati vadbo, ko 
je bilo druženje posameznikov, ki ne živijo 
v istem gospodinjstvu, prepovedano, kako 
pozneje, ko so se ukrepi omilili, zagotoviti 
socialno distanco med (druženja željnimi) 
otroki, kako poskrbeti za varno kolesarje-
nje, da z morebitnimi poškodbami ne bi 
dodatno obremenjevali zdravstvenega sis-
tema? In še veliko podobnih dilem.

Odločili smo se za naslednjo strategijo:

Otroci: trenerja najmlajših skupin (1.-5. ra-
zred) sta skrb za gibanje v obdobju karan-
tene in strogih ukrepov prepustila staršem. 
Pripravila sta nekaj predlogov za gibanje 
skozi igro in skupno preživljanje prostega 
časa v naravi. Predlogi niso bili specifično 
usmerjeni v vadbo triatlona. S skupinsko 
vadbo smo pričeli, ko je bila le-ta ponov-
no dovoljena. Prednost triatlona je, da se 
večina vadbe odvija v naravi in je nevar-
nost za širjenje okužb manjša. Pri starejših 
skupinah (starejši dečki in deklice, kadeti 
in kadetinje ter mladinci in mladinke) smo 
vadbo izvajali skozi celoten čas karante-
ne. Trener je pripravil individualne plane, 
prilagojene starostnim skupinam in spo-
sobnostim. Treningi so bili nekoliko manj 
intenzivni. Športniki so trenerju sporočali 
realizacijo treningov, oceno napora, mo-
rebitne težave … Kljub temu da treniranja 
po planu (vsaj starejši dečki in deklice) 
niso bili vajeni in nas je bilo tega nekoliko 
strah, se je na koncu izkazalo, da so otro-
ci in starši opravili odlično delo. Z vadbo 
registriranih športnikov smo v skladu s pri-
poročili pričeli prej kot z otroško vadbo (1. 
- 5. razred). Triatlon je sicer individualni 
šport, kar pa ne pomeni, da je tudi trenira-
nje individualno (pri otrocih in mladostni-
kih še posebej). Skupinska vadba pozitiv-
no vpliva na razvoj športnika, saj omogoča 
napredek zaradi tekmovalnosti, športnike 
pa dodatno motivira druženje s sovrstniki. 

Sprva smo se vrnili na tekaško- kolesarske 
treninge, nekoliko pozneje na plavalne. 

Odrasli: program odrasle rekreacije je v 
času epidemije miroval. Proti koncu, ko so 
se ukrepi sproščali, smo pričeli s skupnimi 
kolesarskimi izleti, po odprtju bazenov pa 
s plavalno vadbo. 

Res je, epidemija je prinesla velike spre-
membe tudi na področju športa in rekrea-
cije. Tekmovalni šport bo najverjetneje še 
nekaj časa trpel posledice, tako finančne 
kot organizacijske. Tudi naš klub tu ni izje-
ma. Zavedamo se, katera področja so ozi-
roma bodo najbolj oškodovana in poskuša-
mo škodo omiliti. Pozitivna stran preteklih 
treh mesecev je zagotovo ta, da smo za pri-
mer drugega vala nekako pripravljeni, pri 
planih za prihodnost pa poskušamo ostati 
optimistični. Če bo le mogoče, bomo letos 
že tretjič zapored (izjemoma septembra) 
organizirali dogodek Duatlon Logatec, ki 
bo registriranim triatloncem na eni in re-
kreativcem, ki radi tečejo in kolesarijo na 
drugi strani, omogočil eno redkih tekmo-
valnih izkušenj v letošnjem letu. Lepo va-
bljeni udeleženci in navijači.

Neža Majdič, 
vodja trenerske stroke 

v Triatlon klubu Logatec
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Za vaše zdravje in dobro počutje obvezno delajte v razmerju dva 
vzdržljivostna in en trening za moč in splošno pripravljenost. Ved-
no se morate dobro počutiti in z veseljem teči.

Da bo pa vadba še učinkovitejša, si zamislite, da bo pred poletjem 
tekma oziroma si lahko naredite test in do takrat vadbo stopnjujte 
tako, da boste svojo pripravljenost dvigovali. Po poletni pavzi pa 
cel proces ponovite še jeseni, ko bo morda kakšna resnejša tekma. 
Vedno morate imeti pred seboj otipljiv cilj. Razmerje med lahkot-
nimi dolgotrajnimi obremenitvami in zelo intenzivnimi, krajšimi 
mora biti časovno 80:20. 

Vsekakor bo letošnje poletje drugačno, kot smo jih bili navajeni. 
Tako boste imeli več časa za svojo priljubljeno rekreacijo, ki si jo 
uredite tako, da boste imeli od nje čim več koristi. Ni se smiselno 
vsak dan pretirano izčrpavati, ker s tem znižujete svojo odpor-
nost in utrujate živčni sistem. Pohodi v višje ali malo nižje hribe 
so odlično sredstvo za vzdrževanje splošne pripravljenosti brez 
pretiranega psihičnega obremenjevanja z vadbo. Tako boste vadili 
in prijetno izkoristili poletni čas. Da boste jesen pričakali zdravi, 
vam bo mogoče pomagalo tudi nekaj preprostih nasvetov, ki se jih 
lahko vedno držite:
- zdrava prehrana s svežo zelenjavo in sadjem
- D vitamin, ki je najboljši tisti, ki ga dobite na soncu
- gibanje na svežem zraku, kot je delo na vrtu
- primerno naporna in smiselno izbrana vadba bo prispevala k 

dvigu odpornosti.

Prijetno in aktivno poletje vam želimo. 

Športno društvo Tek je lek

ŠPORT

ŠPORT IN REKREACIJA PO NOVEM

»Nič več ne bo tako, kot je bilo,« so znamenite be-
sede iz časa naše osamosvojitvene vojne, a še ve-
liko bolj dobesedno se bodo zgodile po nedavni 

noriji z virusom. To se bo še kako poznalo na celotni športni 
dejavnosti, od čistega gibanja za zdravje in dobro počutje do 
vrhunskega športa.

Začnimo pri rekreativnih športnikih, ki se z veseljem udeležujejo 
tekmovanj in so jim ta motiv, da sistematično vadijo. Dejstvo je, 
da tekmovanj še nekaj časa ne bo, velikih maratonov v do sedaj 
poznani obliki pa še zelo dolgo ali nikoli. Da boste imeli voljo za 
redno vadbo in bo ta imela neko strokovno logiko in učinkovitost, 
obenem pa boste vzdrževali oziroma gradili svoje sposobnosti in 
ne boste delali škode, je smiselno delati stvari, ki dajo največ ko-
risti ob najmanjšem vložku, svojo tekmovalno pripravljenost pa 
morate imeti na takem nivoju, da boste na morebitnih tekmovanjih 
sposobni spodobnega nastopa.

Ker tekmovanj v dolgih tekih ali kolesarjenjih še ne bo, poskusite 
narediti kar največ koristnega za svoje zdravje. S tako obliko vad-
be pa tudi hitro pridobite tekmovalno formo.

Ekstremno dolgi aerobni teki niso potrebni. Pojdite v kakšen hrib, 
poleti v sredogorje, ali kolesarite, s čimer boste brez posebnih te-
žav, predvsem pa z manjšim obremenjevanjem mišic in sklepov, 
opravili več ur trajajočo obremenitev. Učinek pa ne bo nič manjši, 
kot če bi delali dolge teke, kvečjemu boljši, saj boste lažje ostali 
na udobni ravni obremenitve, kar je ključno za zdravo in učinkovi-
to vadbo vzdržljivosti. Obvezno pa delajte vaje za moč – lahko je 
večina stabilizacijskih vaj za trup, pa tudi vaje z utežmi so zelo ko-
ristne, le delati jih morate pravilno. Nikakor ne smete pozabiti na 
tekaške vaje, ki imajo veliko več koristnih učinkov, kot je videti na 
prvi pogled. Seveda, če jih delate pravilno, intenzivno in motivira-
no. Tekaški trening pa poskusiti spraviti na nekaj preprostih enot.

Najprej  20-sekundni teki v klanec na korak. Pavza je vračanje, 
klanec ni prehud, trudite se visoko dvigati kolena, tecite z dolgimi 
koraki in močno delajte z rokami - s ¾ moči, 10-15 ponovitev. 
Trening je naporen, delajte ga spočiti! Po nekaj takih treningih 
začnite povečevati hitrost tekov do zelo napornega treninga. Pred 
teki se dobro ogrejte s počasnim tekom in vajami za gibljivost, po 
njih sledi iztek in sproščanje mišic.

Drugo so sproščeno hitri teki na ravnem, 60'' z 1-2 minutami pav-
ze, 10-15 ponovitev. To je precej naporen trening, hitrost je vaš 
tekmovalni tempo na 2km. Te treninge začnite delati z rezervo, 
vsakič naj bo bolj naporno. Tempo teki 4'  s 3' hoje za pavzo, lahko 
na cesti, 6-8 ponovitev. To naj bo naporen trening, cesta v Zapolju 
je zelo primerna. Hitrost teka je vaš tekmovalni tempo na 10 km 
oziroma malo hitreje. Enkrat na 10 dni naredite dolgi tek do 60' – 
20''-30''/km počasneje kot je vaš tekmovalni tempo na 21km.

In privoščite si kakšen dan popolne pavze.
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ŠPORT

NOGOMETAŠI SE PRIPRAVLJAJO

V okviru NK Dlan Logatec je vključenih in vadi več kot 
sto nogometašev, ki so ob koncu maja, v skladu s prek-
licem epidemije in ob upoštevanju priporočil NIJZ, 

vnovič pričeli s treningi in pripravami na novo nogometno se-
zono 2020/21. Vrhunec bo dosegla z Evropskim prvenstvom v 
nogometu, junija prihodnje leto.

Ob vnovičnem snidenju je igrišče spet preplavil otroški smeh, ne-
kaj najlepšega za vsakega trenerja in olajšanje po mučnem obdob-
ju tišine. Neučakani so bili predvsem mladi nogometaši, ki jim je 
gibanja in žoge v nogah najbolj primanjkovalo. Nogometaši že 
pridno trenirajo, večinoma na stadionu Sekirica. Zaradi pomanj-
kanja prostora in slabih razmer najmlajši vadijo v Grajskem par-
ku. Ob tem vsi skupaj nestrpno pričakujejo začetek gradnje nove-
ga stadiona, ki je že narisan. Le še zelena luč manjka, kar glede 
na stanje na stadionu Sekirica niti pri občinskih svetnikih ne bo 
pretežka odločitev za potrditev gradnje.

Žalosten konec za mladinski 
in članski nogomet v Logatcu
Pregled jesenskega dogajanja v tekmovanju pod okriljem Medob-
činske nogometne zveze Ljubljana in Nogometne zveze Sloveni-
je, ki prav letos praznuje sto let od ustanovitve, nas navdaja z opti-
mizmom, vendar so cilji še višji. Predvsem na organizacijskem in 
strokovnem področju, delno tudi z doseganjem boljših uvrstitev. V 
novi sezoni bodo barve kluba zastopale ekipe različnih starostnih 
skupin, od najmlajših U8, preko U9, U11 in U13 do najstarejših 
U15, ki bodo nastopali v 1. ligi. Žal pa se od tekmovanja poslav-
ljata ekipi mladinska U19 in članska, ki je v preteklih sezonah po 
dolgem času ponovno zaokrožila običajno klubsko piramido, us-
pešno nastopala v 2. SFL in polnila logaške tribune. Logaška ko-
misija za šport je namreč sofinanciranje obeh programov ukinila. 
Nogomet v Logatcu je s tem utrpel udarec, ki si ga ne zasluži, oči-
tno pa pri odločanju niso bili najpomembnejši argumenti. Dejstvo 
je, da je nogomet globalni šport številka ena, ob katerem uživajo 
obiskovalci tekem po vsem svetu, tudi v Logatcu. Ob stoti oble-
tnici smo ponosni na to in še bolj, da smo ustvarili tako številno 
družbo nogometnih zanesenjakov ter da organizirano negujemo 
kulturo igranja tudi v Logatcu.

Naj živi šport, naj živi nogomet. In kot pri nas »za srce, na srcu, 
v srcu«! Dobrodošel vsak, ki se želi pridružiti NK Dlan Logatec. 
Logatec je z leti postalo mesto in pravo mesto si zasluži pravi 
stadion in z njim nogomet. Samo vsi skupaj lahko nadaljujemo 
logaško nogometno izročilo in zgodbo.

Matjaž Švajncer

 

www.dlannadlan.com 

SERVIS 
KOLES

031 210 211
Kalce 17 b, Logatec

uros-smuca.eu
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ZAHVALE

ZAHVALA
V 75. letu nas je po krajši bolezni 

zapustil
mož, oče, dedi in pradedi

Franc Oštir
28. 3. 1946 – 21. 4. 2020

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom in prijateljem za izrečena sožalja, darovane sveče in 
svete maše.
Zahvaljujemo se dr. Katarini Turk z ekipo, g. Gorazdu 
Bošnjaku za vso pomoč pri organizaciji pogreba ter g. 
župniku Janezu Komparetu za lepo opravljen obred.
Hvala vsem, ki ste nam stali ob strani in ga pospremili na 
njegovi zadnji poti. 

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA
V 89. letu nas je zapustila naša 

draga mami, mama, babi, teta in 
tašča

 Cecilija Cilka Pišlar
 (1931 – 2020) iz Logatca.

Ob njenem odhodu se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, 
prijateljicam in znancem, ki ste nam stali ob strani z izrazi 
sožalja in jo pospremili na njeno zadnjo pot. 
Hvala za podarjene svete maše, sveče in darove. Zahvaljujemo 
se g. župniku, pevcem, trobentaču, g. Gorazdu Bošnjaku in 
osebju Zdravstvenega doma Logatec. 

Vsi njeni

Za dobroto tvojih rok
ostala je beseda hvala,
ki v srcih naših bo ostala
večno lep spomin na te.

ZAHVALA
JELKA MLINAR, roj. ŽEJN 

(2. 10. 1952–17. 4. 2020)

Ob boleči in prezgodnji izgubi naše 
ljube hčerke, mame, sestre, babice, 
prababice in prijateljice se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, 

prijateljem, sosedom in znancem za vso izkazano pomoč in 
izrečena sožalja. 
Hvala ZD Logatec, še posebej osebni zdravnici dr. Blagici Džaić, 
patronažni službi in ekipi nujne medicinske pomoči, saj ste ji s 
svojo strokovnostjo in človečnostjo pomagali lajšati zadnje težke 
mesece življenja. Naša zahvala gre tudi Onkološkemu inštitutu v 
Ljubljani. Zahvalili bi se radi tudi pogrebni službi Komunalnega 
podjetja Logatec, zlasti gospodu Gorazdu Bošnjaku. Hvala tudi 
župniku Petru Fonu, ki jo je pospremil k zadnjemu počitku ob 
cerkvi sv. Katarine na Medvedjem Brdu. 
Nenazadnje hvala vsem, ki ste našo mamo Jelko imeli radi in se 
je boste radi spominjali v svojem srcu.

Vsi njeni

O, saj ni smrti, ni smrti!
Samo tišina je pregloboka.
Kakor v zelenem
prostranem gozdu. 
(S. Kosovel)

ZAHVALA
Odšla je med zvezde žena, mati 

in babica

Slavka Sark – Čufer
20. 2. 1941 – 15. 5. 2020

Vsem nam je bila v veselje, navdih in polna življenja kljub 
zdravstvenim težavam, ki so jo pestile zadnja leta. Hvala 
vsem, ki ste ji pomagali živeti bolje, hvala zdravstvenemu 
osebju, ki ji je skušalo rešiti življenje ob nezgodi in hvala 
vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti. Posebna hvala 
pevcem. 

Mož Primož,
 sinova Črtomir s Tino 

in Vid z Melito in Sofijo. 
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ZAHVALE

ZAHVALA
Tako zelo boli …

Odšel je najin 

SLAVKO BLATNIK
(1951 – 2020)

Ob boleči izgubi moža in očeta se iskreno zahvaljujeva vsem 
sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečena 
sožalja, darovano cvetje, sveče in svete maše.
Zahvaljujeva se g. Gorazdu Bošnjaku za organizacijo pogreba 
in g. Rafaelu za cerkveni obred. Hvala tudi podjetju Alpfrigo 
za darovano cvetje in podporo v času njegove bolezni in ob 
slovesu od njega.
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in se ga spominjate.

Žena Helena in hči Maja

ZAHVALA
VINKO MERLAK

(20. 1. 1955 – 15. 5. 2020)

Ob slovesu moža, očeta in starega očeta se zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za izrečeno sožalje, 
darovano cvetje, sveče in svete maše. Iskrena hvala g. župniku 
Janezu Petriču za darovanje pogrebne svete maše, cerkvenim 
pevcem, trobentaču in pogrebcem. Hvala dr. Primožu Brejcu 
in patronažni sestri Ireni za vso skrb in pomoč. Zahvala tudi 
Komunalnemu podjetju Logatec za organizacijo pogreba.

Vsi njegovi

Pojdem v kraj vseh krajev,
pojdem v maj
vseh majev …
Ne kličite me nazaj!
(Tone Kuntner)

Sestra Magdalena Gosar 
(1927-2020)

Življenje sestre Magdalene Gosar 
je bilo zaznamovano s potjo očeta 
Andreja Gosarja, utemeljitelja 
krščanskega socialnega nauka. Rojena 
je bila 26. avgusta 1927 v Ljubljani 
kot šesta od osmih otrok. Že v rani 
mladosti je prišla v stik s sestrami v 
samostanu na Mirju in skozi leta je v 
njej rastla želja ter »poklic« - postati 
misijonarka. 

Pri 12 letih, takrat sta poklic duhovnika 
opravljala že njena dva starejša brata, je prišlo spoznanje, da bo 
njeno življenje predano ljubezni, poštenosti, resnici in socialni 
etiki – v okviru misijonskega poklica. To njeno notranjo željo 
je zaupala tako sestram frančiškankam Marijinim misijonarkam 
kot svojim domačim, ki so jo pri njeni odločitvi podpirali. Po 
končani maturi pa je bila na njeno trdno začrtano pot – vstop 
k frančiškankam Marijinim misionarkam – postavljena težka 
preizkušnja. Zaradi političnih razmer v povojni Sloveniji so 
sestre misijonarke morale zapustiti domovino. Mlada Magdalena 
Gosar kljub temu ni obupala ter se je odločila za študij na 
Filozofski fakulteti Univerze v Ljubljani. S pomočjo očeta je 
izbrala predmete, filozofijo, psihologijo, ki so ji koristili in dali 
osnovo tudi za njeno nadaljnje delo. Po študiju je opravljala 
poklic učiteljice v številnih krajih po Sloveniji, a je bila zaradi 
svoje verske opredeljenosti izločena tudi iz učiteljske srenje. Po 
izgubi službe je želela svojo pot nadaljevati pri bratu Tonetu, ki 
je kot duhovnik služboval v Argentini. Država ji vloge za daljši 
odhod v tujino ni odobrila. Kljub temu pa jo je njena vztrajnost 
leta 1961 pripeljala do samostana k sestram frančiškankam 
Marijinim misijonarkam v Franciji. Te so jo sprejele odprtih rok, 
saj so poznale njeno življenjsko pot ter želje. Vstopila je v novicat 
v Chatelets. Sledile so številne službe in kraji, kjer je zavzeto 
opravljala dela za nove duhovne poklice, bila katehistinja, 
predstojnica in učiteljica novink.

V svojem življenjskem poslanstvu si je neprestano prizadevala 
za  vrnitev sester frančiškank Marijinih misjonark v Slovenijo. 
Od leta 1978 je pomagala pri ustanovitvah skupnosti v Cerkljah 
na Gorenjskem, Mariboru, Lescah in ponovno v Ljubljani. 
Zaradi bolezni in oslabelosti je bila leta 2005 ponovno poslana v 
samostan Marijinega oznanjenja v Eichgrabe, ob zaprtju le-tega 
pa je s setrami odšla na Dunaj.

Kljub bolezni, trpljenju in bolečinam, je ohranjala navdušenje in 
zavzetost za misijon. Čeprav ji je življenje na pot prineslo številne 
preizkušnje, pa je sestra Magdalena Gosar vedno našla stik z 
mladimi, zato ne preseneča dejstvo, da je izrazila veliko veselje, 
da dandanes prav mladi razumejo in prepoznavajo spoznanja 
njenega očeta dr. Andreja Gosarja. »Ni važna preteklost, važno 
je, kako se do teh vprašanj, o katerih je razpravljal oče, obnašamo 
danes.«, Magdalena Gosar

Sestra Magdalena Gosar je po dolgi bolezni umrla 14. maja 2020 
v svojem domu na Dunaju v krogu svojih ljubljenih dušnih sester.
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EFA EVROPSKA NAGRADA 
MLADEGA FILMSKEGA OBČINSTVA 

Vseevropski dogodek najstnikov, 
ki v več kot 40 državah izbirajo 
najboljšega med nominiranimi 

filmi, se je letos zaradi epidemije iz kina 
preselil na splet. Na dogodku so sodelo-
vali tudi učenci naše šole. 

Kot spletna žirija so se lahko prijavili vsi 
otroci, stari med 11 in 14 let. Oddati je 
bilo treba prijavnico in soglasje staršev, 
nato si najprej dobil mail z vsemi potrdili 
in navodili za nadaljnje delo. Dobili smo 
tudi navodila za predhodna video srečanja. 
Po programu Zoom smo se videli trikrat - 
dvakrat po pol in enkrat - zadnjič eno uro. 
Na spletnih srečanjih smo govorili o filmih, 
poteku ocenjevanj … V četrtek smo od Eu-
ropean Film Academy prejeli povezavo do 
filmov. Film si si lahko ogledal le enkrat, 
pri čemer si ga lahko prevrtel le za pet mi-
nut naprej oz. nazaj, pogledati pa si moral 
vse tri filme v celoti, da si imel možnost 
glasovanja. Časa si imel vse do nedelje. 
V nedeljo je glasovanje potekalo tako, da 
si na isti spletni strani, na kateri si si mo-
ral predhodno ustvariti profil, glasoval, in 
sicer po načinu 1, 2, 3, kar pomeni, da si 
najljubšemu filmu dodelil 3 točke in tako 
naprej do najmanj ljubega, kateremu si dal 
1 točko.

Opisi filmov:
• Moj brat lovi dinozavre
 Film je govoril o dečku z Downovim 

sindromom in njegovem bratu, ki se ga 

je na začetku sramoval, v filmu pa je 
spoznal, kako zelo rad ga ima.

• Rocca spreminja svet
 Film o deklici, ki je zelo spominjala 

na Piko Nogavičko. Odloči se ustvariti 
YouTube kanal, na katerem je govorila 
o tem, kako moramo pomagati brez-
domcem. Vmes se ji zgodi še ogromno 
dogodivščin.

• Nenavaden teden s Tesso
 Film o fantu, ki je na morju spoznal 

zanimivo deklico Tess, ki je na misiji 
spoznati svojega očeta. Ideja filma je, 
da moramo nabrati čim več spominov, 
saj nam na koncu ostanejo le ti, tudi če 
vse drugo izgubimo.

Meni je bil najbolj všeč film Moj brat 
lovi dinozavre, ki je na koncu tudi pre-
jel nagrado na prireditvi, ki smo jo lahko 
preko ekranov spremljali v živo. 
Edino, kar me je pri celotnem tednu malo 
zmotilo, je bilo to, da smo si film lah-
ko ogledali samo enkrat. Ob večkratnem 
ogledu bi bili lahko bolj pozorni na sliko, 
zvoke itd. Na koncu smo v anketi lahko iz-
razili svoje mnenje o dogodku.
Naslednje leto bi zagotovo rada šla v Izolo, 
kjer se zberejo slovenski žiranti in si filme 
pogledajo v živo, nato pa svojo odločitev 
sporočijo v neposrednem prenosu priredi-
tve.

Anuša Škvor, 8. b, 
OŠ 8 talcev Logatec

ENA OD 
VREMENA

To je večna tema,
dost' mam tega že vremena.
Mokra glava, trup in pete,
dež jezi cestne delavce in kmete.
Slabo vreme že predolgo traja,
skoraj od začetka maja,
oj, naj vrne se april,
če ne, se bom še utopil.
Iz dneva v dan nas dež pere,
voda v potokih dere,
žlebovi neutrudoma šumijo,
zdaj celo polži že trpijo.
Nevihte, plohe, povsod dež,
z avtom, traktorjem al' peš,
luže v zasedi čakajo povsod,
ne moreš, da ne stopiš not'.
Mi pa nejevoljno godrnjamo,
saj to od drugod že dobro 
znamo,
vročine, sonca se nam hoče,
dovolj je že povodnji in te moče.
Ampak, potrpljenje,
tako je življenje.
Bo treba še počakat,
neprostovoljno se namakat.
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SVETOVNI DAN ZEMLJE


